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Пошук домовленостей триває  "Голос України" ...........................................................3 

Однак, оскільки робоча група на чолі з представником Партії регіонів Г.Васильєвим до 

засідання комітету так і не змогла виробити єдиний узгоджений законопроект, представники 

Партії регіонів на засідання комітету не прийшли. За словами депутата-регіонала В.Олійника, 
ще рано розглядати на комітеті й законопроект про прокуратуру, оскільки його прийнято в 

першому читанні лише минулої п’ятниці, а за Регламентом, навіть за скороченою 

процедурою, відведено сім днів для внесення поправок і пропозицій від народних депутатів. 

Рабочая группа по Тимошенко готовит еще два законопроекта  Мария 

Жартовская, журнал «Форбс» (Украина) .......................................................................4 

Вчера, 11 ноября, впервые собрался орган, который должен помочь решить вопрос 
Ю.Тимошенко. Временная рабочая группа занялась подготовкой нового текста законопроекта 
о правилах лечения заключенных за рубежом. Власть и оппозиция пришли с домашними 

заготовками, разными по форме и содержанию. Тем не менее, согласовать несколько нюансов 

депутатам удалось. Но, если они не ускорятся, вопрос экс-премьера не получится решить к 

дедлайну – заседанию Совета министров ЕС 18 ноября. 

Найдорожче державне відео  Анна Даниленко, "Україна молода"................................5 

За даними сайту Watcher, 1 млрд. грн., витрачений на створення відеоархіву українських 

виборів–2012, — це сума, співставна з бюджетом таких голлівудських мега–проектів, як 

«Початок» (Inception), «Шрек–3» чи «Залізна людина 2». 

Такое сразу не лечится  Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) .....................6 

После перепалки И.Луценко и И.Богословская потратили около получаса на обмен 

обвинениями и на дискуссию о том, чьи законопроекты можно назвать "туалетной бумагой". 

Лишь к вечеру группе удалось начать конструктивную работу — депутаты вернулись к 

таблице с предложениями и начали обсуждать идеи, собранные в ходе утренней встречи. 

Про що говорить мовчання  Іван Капсамун, «День» ....................................................7 

А.Небоженко: "Ясно, що одна з повісток дня під час таємної зустрічі — бажання Росії 
відговорити Януковича від підписання Асоціації. Але річ у тім, що це публічна дискусія, і такі 
питання неможливо вирішувати таємно. Не може ж Путін обіцяти золоті гори Януковичу, а в 

цей час публічна дипломатія Росії та ЗМІ ведуть величезну психологічну війну проти України. 

Президент Путін не настільки наївна людина, щоб не бачити, що Захід надто серйозно взявся 
за Україну, і вже її не відпустить". 

Местное время  Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) .................................10 

Законопроект N3592 "О внесении изменений в Кодекс административного судопроизводства 
относительно особенностей производства по делам о досрочном прекращении полномочий 

депутатов местных советов, сельских, поселковых, городских председателей" подготовил и 

внес в Верховную Раду народный депутат Р.Князевич. 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
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ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

«Юле волю»: Судьба страны в женских руках?  ForUM..........................................11 

Утратит ли Украина свой исторический шанс из-за не решения вопроса Тимошенко, и готова 
ли оппозиция и ее лидеры на уступки ради всего государства, а не одного человека, ForUm 

спросил у политиков и экспертов. 

Глупство як самознищення  Андрій Пишний, Українська правда..............................14 

Провал у Вільнюсі – це економічний дефолт країни і політичний дефолт режиму, який 

опиниться в ізоляції. Адже про кредит від МВФ і фінансову допомогу від ЄС годі буде й 

мріяти. Відсутність дешевих і довгих фінансових ресурсів – це вирок економіці, яка перебуває 
в рецесії. Поточний бюджет тріщить по швах, бюджет наступного року - фантасмагорія, його 

не можливо звести в принципі. 

Тетяна Слюз: «Влада йде на зрив Асоціації»  Главком .............................................15 

Якщо ж слідкувати за офіційними повідомленнями Держказначейства, складається враження, 
що жодних проблем в країні нема. Зокрема, минулого тижня було оголошено, що 

Казначейство з державного бюджету відкрило асигнування Пенсійному фонду України у сумі 
6,94 млрд. грн, що складає100 % планових призначень листопада. «Видатки Пенсійного фонду 

України з державного бюджету у листопаді поточного року здійснюються згідно з графіком 

щоденного фінансування виплати пенсій», – запевнили у Казначействі. 

БЛОГИ 

Віталій Кличко: «Євроінтеграція. Момент істини»  pravda.com.ua ........................21 

Влада так і не зрозуміла, що не можна декларувати одне, робити протилежне, а думати взагалі 
про інше. Не вдасться з цим потрапити до Європи, де зовсім інші цінності, де політики 

відповідальні і обіцянки свої виконують. Тому Президенту Януковичу і його владі не потрібні 
європейські стандарти, не потрібні прозорі правила, їм не цікаві проблеми громадян. Бо не для 
цього Партія регіонів рвалася до влади і зараз чіпляється за неї мертвою хваткою. 

Андрій Парубій: «Первомайськ. 132 округ – репетиція 2015»  pravda.com.ua .......22 

Сьогодні проти А.Корнацького виставили чинного губернатора М.Круглова. Проте Круглов 

іде не від Партії регіонів. Він іде самовисуванцем. Відповідь на те, чому так сталося, влучно 

дала на зустрічі в одному з сіл місцева вчителька: або Круглов соромиться Партії регіонів, або 

Партія регіонів соромиться його. 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Чи є шанси у Верховної Ради таки розглянути законопроекти про лікування 
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Депутаты провалили голосование новых законопроектов  Интер, 

Подробности ...................................................................................................................24 

Сергію Власенку в Генпрокуратурі вручили повідомлення про підозру  ICTV, 

Факти ..............................................................................................................................25 

Срочной встречи с украинским Президентом Януковичем просит 
Украинский союз промышленников и предпринимателей  ТРК Украина, 

События ..........................................................................................................................26 

Новий закон по Тимошенко на основі 5-х попередніх вирішила створити 
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Борис Тарасюк: «Якщо Янукович не підпише асоціацію, це зробить уже інша 
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Друковані видання 

Пошук домовленостей триває  
"Голос України" 

Учора відбулися засідання міжфракційної Тимчасової робочої групи Верховної Ради з 
підготовки законопроекту про можливість лікування за кордоном осіб, засуджених до 

позбавлення волі, який спроможний вирішити «проблему» екс-прем’єра Юлії Тимошенко, та 
засідання Комітету з питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності. 

Однак, оскільки робоча група на чолі з представником Партії регіонів Геннадієм 

Васильєвим до засідання комітету так і не змогла виробити єдиний узгоджений законопроект, 
представники Партії регіонів на засідання комітету не прийшли. За словами депутата-регіонала 
Володимира Олійника, ще рано розглядати на комітеті й законопроект про прокуратуру, 

оскільки його прийнято в першому читанні лише минулої п’ятниці, а за Регламентом, навіть за 
скороченою процедурою, відведено сім днів для внесення поправок і пропозицій від народних 

депутатів. Регіонали взагалі стверджували, що засідання комітету є нелегітимним, бо депутатів 

не попередили завчасно про його проведення. 

Серед пропозицій, які лунали на засіданні робочої групи, — закріпити у законопроекті 
норму, що засуджена особа, яка лікується за кордоном, не звільняється від покарання, проте на 
певний час отримує «канікули». Тобто засуджена особа, яку за рішенням суду направляють на 
лікування за кордон, залишається засудженою, втім, суд на певний термін часу призупиняє 
виконання покарання. Однак депутат від Партії регіонів Інна Богословська запропонувала 
розробити абсолютно новий законопроект про лікування засуджених за кордоном. 

У свою чергу, опозиція виступає за те, щоб за основу законопроекту щодо Тимошенко 

взяти законопроект народного депутата Анжеліки Лабунської. Депутат від «УДАРу» Ірина 
Геращенко заявила, що опозиція готова до будь-яких компромісів. 

В опозиції вважають найприйнятнішим варіант на базі законопроекту Анжеліки 

Лабунської. Як відомо, раніше про його підтримку заявляла місія Кокса — Квасневського. У 

допрацьованому варіанті пропонується обмежити можливість лікування за кордоном — таке 
право не отримають ті, хто був засуджений за особливо тяжкі насильницькі злочини. Окрім 

того, автор одного із законопроектів — депутат Андрій Міщенко («Свобода») запропонував 

ввести в законопроект норму, за якою омбудсмен повинен особисто клопотати про виїзд 

засудженого за кордон. «Це буде відповіддю на аргумент влади про те, що будь-який 

ув’язнений зможе уникнути в’язниці та виїхати на лікування», — пояснив пан Міщенко. Раніше 
лідер фракції Партії регіонів Олександр Єфремов заявляв, що Уповноважений з прав людини 

Валерія Лутковська поінформувала його, що до неї звернулося понад 60 засуджених за дуже 
тяжкі злочини, в тому числі й зумисні вбивства, з проханням про лікування за кордоном. 

Ще один варіант, підготовлений опозицією, передбачає внести зміни до статті 84 

Кримінального кодексу, де йдеться про можливість звільнення громадян, які отримали в місцях 

позбавлення волі важке захворювання, та про можливість лікування засуджених за кордоном за 
рішенням суду. «Це найпростіший варіант з точки зору законодавчої техніки», — пояснила 
Ірина Геращенко. Однак регіонали наполягають, щоб засуджені могли лікуватися за кордоном 

лише в тому разі, якщо за рік лікування в Україні стан здоров’я не поліпшився. Представники 

парламентської більшості не підтримують і пропозицію, що засуджений може лікуватися за 
кордоном скільки завгодно — до повного одужання, побоюючись, що так можна буде уникнути 

покарання. Регіонали також наполягають на відшкодуванні матеріальних збитків засудженою 

екс-прем’єром. 

Однак в опозиції демонструють готовність йти на великі поступки. «Я прийму будь-яку 

пропозицію (схвалену місією Кокса — Квасневського), якою би важкою для мене вона не 
було», — йдеться у заяві Юлії Тимошенко, оприлюдненій минулими вихідними. 
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Утім, навіть якщо робочій групі та профільному парламентському комітету вдасться 
узгодити компромісний законопроект, навряд чи його встигнуть прийняти в цілому до 

Вільнюського саміту, вважають представники парламентської більшості. 

Члени Комітету Верховної Ради України з питань законодавчого забезпечення Сергій 

Сас, Віталій Журавський, Микола Паламарчук, голова Комітету Андрій Кожем’якін. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=306016 

Рабочая группа по Тимошенко готовит еще два законопроекта  
Мария Жартовская, журнал «Форбс» (Украина)  

Вчера, 11 ноября, впервые собрался орган, который должен помочь решить вопрос 
Юлии Тимошенко. Временная рабочая группа занялась подготовкой нового текста 
законопроекта о правилах лечения заключенных за рубежом. Власть и оппозиция пришли с 
домашними заготовками, разными по форме и содержанию. Тем не менее, согласовать 
несколько нюансов депутатам удалось. Но, если они не ускорятся, вопрос экс-премьера не 
получится решить к последнему дедлайну – заседанию Совета министров ЕС 18 ноября. Какие 
проблемы мешают нардепам договориться? 

Каждый о своем 

На заседание рабочей группы оппозиционеры пришли с очередным проектом закона по 

Тимошенко. Фактически он дублирует документ, разработанный, но не обнародованный главой 

фракции «Батьківщина» Арсением Яценюком в минувшую пятницу. Его база – законопроект 
внефракционной Анжелики Лабунской и норма о том, что заключенный может выехать 
лечиться за границу, если в течение года он безуспешно лечился за пределами пенитенциарных 

заведений на родине. Решение по этому вопросу должен принять суд на основании заявления 

самого осужденного, защитника, близкого родственника или уполномоченного представителя 
пенитенциарного учреждения. Срок рассмотрения прошения – пять дней. К нему, согласно 

документу, должно прилагаться гарантийное письмо из больницы государства, готового 

принять заключенного. 

Обсудить эти предложения на профильном комитете по вопросам законодательного 

обеспечения правоохранительной деятельности не удалось. Его глава, член «Батьківщини» 

Андрей Кожемякин открыл и тут же закрыл заседание:  из 17 членов комитета пришли только 

шесть, из них – один регионал Виталий Журавский, который так и не зарегистрировался.  

Рабочей группе удалось договориться о следующем: изменения нужно вносить в 

Уголовный кодекс, решение о лечении за границей должен принимать суд, а само лечение 
обязана гарантировать иностранная клиника 

Свой план ПР озвучила на вечернем заседании группы. Члены фракции принесли список 

из 12 предложений по вопросу Тимошенко. Напротив каждого из них депутатам предложили 

поставить «+» или «-», в зависимости от их позиции. По словам нардепа-регионала Инны 

Богословской, список составили на основе норм, прописанных  в предыдущих четырех 

законопроектах (Анжелики Лабунской, Сергея Мищенко, Владимира Купчака и лидеров трех 

оппозиционных фракций). После 40-минутного обсуждения регионалы согласились 
рассматривать и утренние предложения оппозиционеров.  

Но найти компромисс опять не удалось. Власть предлагала прописать в документе, как 

осужденные должны компенсировать государству причиненные ими убытки. Оппозиция 

выступила против, заодно забраковав еще несколько идей ПР: о том, что после лечения 
осужденный продолжает отбывать наказание на родине, о том, что для рассмотрения вопроса в 
суде нужно медицинское заключение, о том, что в решении суда должен быть указан порядок 

информирования о ходе лечения осужденного и т.д. 

Договориться, по словам члена рабочей группы свободовца Андрея Мищенко, удалось 
только о следующем: изменения нужно вносить в Уголовный кодекс, решение о лечении за 
границей должен принимать суд, а само лечение обязана гарантировать иностранная клиника. 
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Право получить такую медпомощь, согласно нынешней концепции, не получат осужденные за 
тяжкие преступления, связанные с насилием.  

Итог работы – сегодня в 12.00 власть и оппозиция должны представить новые проекты 

решения вопроса Тимошенко. Документа будет два. Главный вопрос – зачем они парламенту, 

где уже есть четыре проекта на ту же тему? Между тем, если сегодня окончательный вариант не 
будет выработан, Рада не успеет разобраться с делом экс-премьера до финального отчета 
миссии Кокса – Квасьневского, намеченного на вечер 13 ноября. О рисках такого положения 

ЕС предупреждал Украину не раз. 

http://forbes.ua/nation/1360847-rabochaya-gruppa-po-timoshenko-gotovit-eshche-dva-

zakonoproekta 

Найдорожче державне відео  

Анна Даниленко, "Україна молода" 

Центральна виборча комісія вирішила знищити «найдорожче відео, зняте за всю історію 

України» — інформацію з системи відеоспостереження на парламентських виборах 28 жовтня 
2012 року, на яку було витрачено близько мільярда гривень бюджетних коштів. 

Як відомо, метою встановлення відеокамер на виборчих дільницях було прагнення влади 

додати чесності й прозорості процесу голосування. Водночас для місцевих керівників камери 

подекуди ставали додатковим аргументом залякування виборців уявним контролем. Утім 

очевидно, що основні фальсифікації відбулися не в день голосування, а вночі, вже під час 
підрахунку бюлетенів. І «золота» відеозйомка, проти якої виступили і Рахункова палата, і 
Комітет виборців України, і навіть діючий голова ЦВК, не убезпечила від безпрецедентної 
появи п’яти «проб-лемних округів», де Центрвиборчком не спромігся встановити результати 

голосування через численні порушення. 

«В Україні ніколи не буде по–справжньому чесних виборів, поки кожен член виборчої 
комісії, від центральної до дільничної, не відчує неминучості відповідальності за щонайменші 
зловживання під час підрахунку голосів, рівно як і під час інших етапів кампанії», — заявили у 

ВО «Батьківщина». БЮТівці наголошують на «недоторканності архіву» і зголошуються 
допомагати Центрвиборчкому зберегти ці відеозаписи. «Наразі це застереження є особливо 

актуальним для членів окружних та дільничних комісій в п’яти округах, де 15 грудня 

відбудуться ви-бори народних депутатів», — пояснюють у партії. 

Однак впровадження системи «всевидячого ока» передбачав разовий Закон «Про 

особливості забезпечення відкритості, прозорості та демократичності виборів народних 

депутатів України 28 жовтня 2012 року», прийнятий спеціально під минулу парламентську 

кампанію. Згідно з цим законом, інформація, створена з використанням системи 

відео-спостереження, зберігається ЦВК впродовж одного року з дня офіційного оприлюднення 
результатів виборів народних депутатів, тобто до 13 листопада 2013–го, після чого підлягає 
знищенню. Наступного дня — 14 листопада — законні підстави для подальшого зберігання 
записаних камерами відеоспостережень зникнуть. 

За словами голови ЦВК Михайла Охендовського, відеоматеріали були доступні 
громадськості протягом року, але за цей рік до Центрвиборчкому було направлено всього 35 

запитів на таку інформацію. Що стосується повторних виборів у п’яти «проблемних» округах 

(№94, 132, 194, 197 і 223) 15 грудня, то, за словами Охендовського, камери спостереження 
використовуватися не будуть, оскільки для цього немає законних підстав. 

«Головні порушення і фальсифікації на цих округах відбулися якщо на дільницях, то під 

час підрахунку голосів, який камери не знімали, або вже в окружних комісіях. Тому особливої 
цінності ці записи не становлять, — каже голова КВУ Олександр Черненко. — Якщо говорити 

про відповідальність тих, хто має стосунок до фальсифікацій, то їхні імена відомі і без всякого 

відеоспостереження — це були члени окружних комісій, і всі це бачили, в першу чергу 

спостерігачі». 
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За словами Черненка, відеоспостереження–2012 було «великою авантюрою» та 
«надуманою проблемою», запропонованою владою, аби понизити «накал пристрастей». 

Водночас, каже голова Комітету виборців, «нічого страшного не було б у тому, щоб ці записи 

далі зберігалися — вони не займають багато місця». 

Цифра 

За даними сайту Watcher, 1 млрд. грн., витрачений на створення відеоархіву українських 

виборів–2012, — це сума, співставна з бюджетом таких голлівудських мега–проектів, як 

«Початок» (Inception), «Шрек–3» чи «Залізна людина 2». 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2365/180/84157/ 

Такое сразу не лечится  

Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Межфракционная группа по подготовке закона, который позволил бы Юлии Тимошенко 

выехать на лечение за границу, была создана в конце минувшей недели. Ко вчерашнему 

заседанию представители Партии регионов обещали предоставить документ из Министерства 
юстиции, который сделал бы невозможным поддержку ключевых инициатив оппозиции. 

Однако этого не произошло — предложение о внесении изменений в ст. 84 Уголовного кодекса 
(о лечении осужденных) не вызвало категорических возражений ПР. Представители 

большинства предложили лишь доработать ее, а оппозиция согласилась с тем, что нужны 

некоторые поправки, в частности синхронное изменение Уголовно-исполнительного кодекса и 

Уголовного процессуального кодекса. 

"Нам нужен консенсус, потому что ни у нас, ни у вас голосов нет",— заявил Геннадий 

Васильев. Его коллега по фракции Инна Богословская объявила, что компромиссом может 
стать закон, который разрешит осужденному "брать перерыв в отбывании наказания для 

лечения с возможностью дальнейшего условно-досрочного освобождения". Это предложение 
является новым — ранее стороны не обсуждали возможность того, что тюремный срок Юлии 

Тимошенко может быть снят по УДО. "Мы знаем, что там нет тяжелой болезни. Надо признать, 
что мы принимаем политико-правовое решение",— добавила Богословская. 

Впрочем, ход дискуссии показал, что к поиску консенсуса были готовы далеко не все 
депутаты. Виталий Журавский и Владимир Олийнык выдвинули ряд требований, о 

неприемлемости которых ранее говорили как оппозиция, так и европейские посредники,— в 

частности, о том, что перед выездом за рубеж осужденный должен возместить государству 

ущерб (1,5 млрд грн в случае Юлии Тимошенко) и обязан вернуться в Украину после курса 
лечения. 

Оппозиция также не всегда демонстрировала готовность к диалогу. Андрей Кожемякин 

грубил оппонентам, будто ожидая, что в знак протеста они покинут зал и тем самым сорвут 
заседание. Так, он предложил лишить депутата Владимира Олийныка права на выступления на 
заседаниях рабочей группы. "Зачем вообще слышать этого человека, который забалтывает все, 
что происходит в стране?" — обосновал свое предложение Кожемякин. 

После двухчасовой дискуссии депутаты договорились свести все звучавшие идеи в 

единую таблицу и выбрать из них наиболее реалистичные, для чего объявили перерыв в 

заседании. Но после обеда выяснилось, что оппозиция не намерена выполнять эту 

договоренность. 

— Это для шоу Савика Шустера нужна такая табличка? — иронизировал Андрей 

Кожемякин. 

— Ну как вам не стыдно?! Мы же все согласовали, договорились идти на перерыв, чтобы 

ее составить! — возмутилась в ответ Инна Богословская. 

— Вы говорите, что нужно искать концепцию. Это долгий процесс. К тому же свой 

проект мы согласовали с миссией Кокса и Квасьневского, а вы? — вмешалась в их спор Ирина 
Луценко. 
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— Вы постоянно ссылаетесь на поддержку миссии ЕС, почему же они сами так и не 
заявили о поддержке этого проекта? — парировала Богословская. 

После этого Ирина Луценко и Инна Богословская потратили около получаса на обмен 

обвинениями и на дискуссию о том, чьи законопроекты можно назвать "туалетной бумагой". 

Лишь к вечеру группе удалось начать конструктивную работу — депутаты вернулись к таблице 
с предложениями и начали обсуждать идеи, собранные в ходе утренней встречи. Вот только 

голосование принесло неожиданный результат — представители оппозиции отказались 
поддерживать даже те позиции, в пользу которых сами же выступали утром, в частности об 

изменениях в Уголовно-исполнительном кодексе. 

"Оппозиция довела ситуацию до абсурда, выступив против изменения Исполнительного 

кодекса. Даже если мы примем такой вариант, в этой редакции закон будет невозможно 

выполнить — мы не даем пенитенциарной системе необходимый механизм",— подытожила 
заседание Инна Богословская. 

Признав провал переговоров, депутаты разошлись по домам. Сегодня в полдень рабочая 
группа соберется еще раз. 

http://www.kommersant.ua/doc/2341121 

Про що говорить мовчання  

Іван Капсамун, «День» 

9 листопада на сайті Президента України з’явилася інформація про те, що Віктор 

Янукович здійснить робочий візит до Російської Федерації. А далі — тиша. І це дає підставу 

для російської сторони використати згадану інформацію на свій розсуд. Починаючи від 

одіозного російського ведучого програми «Вести недели» Дмитра Кісельова, який у 

притаманному йому стилі повідомив, що Янукович не з’являвся у Москві і не проводив зустріч 

з Путіним. Закінчуючи ліберальним «Эхо Москвы», яке подає заяву голови опозиційної фракції 
«Батьківщина» у Верховній Раді Арсенія Яценюка: «Якщо мова дійсно йде про таємні 
переговори з президентом іншої країни, то це є прямою підставою для імпічменту, оскільки 

йдеться про державну зраду». А, власне, які підстави для таких тверджень? В першу чергу, 

мовчання української сторони. 

Отже, щоб покласти край чуткам, за остаточною та офіційною інформацією ми 

звернулися до прес-служби Президента України. Але відповіді протягом учорашнього дня так і 
не отримали. За них цю роботу зробив прес-секретар президента Росії Дмитро Пєсков. Він 

перервав інформаційну тишу і заявив, що в суботу таки відбувся короткий робочий візит 
Януковича до Москви, де вони з Путіним обговорили торгово-економічні відносини між Росією 

та Україною. Більше нічого. 

«Спостерігається певна еволюція відносин між двома президентами, — коментує 
ситуацію політолог Віктор Небоженко. — Це дуже небезпечна тенденція, не прийнята в 
міжнародному співтоваристві. У нормальних країнах від тіньових, таємних, зустрічей ідуть до 

публічних і відкритих переговорів. Із точки зору міжнародної практики дипломатії, останні 
події свідчать про велику кризу російсько-українських відносин». 

До чого це може призвести? «Пригадую,  2004-го, під час зустрічі на Азовському морі, 
несподівано з поля зору журналістів десь на добу пропали Кучма з Путіним... А коли 

знайшлися, Кучма так само несподівано вилучив із військової доктрини — «курс на НАТО»... 

Який, як ми пам’ятаємо, вдалося провести навіть через парламент. Так що це тривожно, коли 

пропадає Президент», — написала на своїй сторінці у «Фейсбук» головний редактор «Дня» 

Лариса Івшина. 

Політичний аналітик із Інституту Євро-Атлантичного співробітництва Володимир 

Горбач навів інший приклад: «Можна згадати ближчий приклад. 2010-го була зустріч 

Януковича з Путіним і Медведєвим у Орєхово-Зуєво. Саме після цього з’явилися Харківські 
угоди. Оскільки ми не знаємо, про що вони говорять, бути може все — в будь-який момент і в 

будь-який бік». 
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Скільки енергії витрачено, щоб елементарно дізнатися про те, чи була зустріч. Головне ж 

питання — про що говорили, схоже, залишиться знову на рівні припущень.   

«Є чутки з приводу того, що Росія намагається активно переконати в останній момент 
Україну не погоджуватися на Асоціацію з Євросоюзом, — розповідає незалежний журналіст 
(Москва) Семен Новопрудський. — Такі розмови ходять, але ніякої офіційної інформації немає. 
Сама закритість цих зустрічей, на жаль, вписується в політичну культуру, яка характерна як для 
української, так і російської влади. З боку російської сторони це — культура політичних 

розводок і спеціальних спецоперацій. Із української — це спроба максимального затуманення 

ситуації, тому що ми бачимо, що Янукович, на жаль, не прийняв для себе остаточного 

рішення». 

Новопрудський вважає, що стратегічно навіть для самої Москви було б вигідно, щоб 

Україна потрапила в зону геополітичного впливу ЄС. «Зараз Росія нічого толком не може 
запропонувати Україні, враховуючи, що всі її бізнес-проекти, зокрема й газові, були спрямовані 
на те, щоб припинити використовувати Україну як країну домінуючого газового транзиту, — 

каже журналіст. — Росія сама почала відходити від стратегічного партнерства з Україною. 

Таємні зустрічі президентів говорять про те, що в української сторони немає принципової 
впевненості в остаточному рішенні, а в російської сторони є бажання всіма силами натиснути 

на Україну й змусити її в останній момент передумати». 

«Ситуація доволі абсурдна, смішна й трагічна водночас. Так поводяться геополітично 

самотні суб’єкти (Україна) — вони намагаються продати себе якнайдорожче в усіх напрямах, 

— вважає Горбач. — Але закінчиться така гра тим, що і Захід, і Росія зроблять усе для того, 

щоб режим Януковича збанкрутував. Шкода, якщо це відбудеться разом із банкрутством всієї 
України». 

А от, на думку політолога Небоженка, є й певний позитив. «Проблема полягає в тому, 

що Росія завжди наполягала, щоб Україна з’ясовувала відносини з Митним союзом. Нинішні ж 

зустрічі говорять про те, що Росія визнала — Україна має право домовлятися, торгувати й 

співпрацювати не з МС, а з самою РФ. На зустрічі вже не запрошують Лукашенка і Назарбаєва 
— це дуже важливо. Ясно, що одна з повісток дня під час таємної зустрічі — бажання Росії 
відговорити Януковича від підписання Асоціації. Але річ у тім, що це публічна дискусія, і такі 
питання неможливо вирішувати таємно. Не може ж Путін обіцяти золоті гори Януковичу, а в 

цей час публічна дипломатія Росії та ЗМІ ведуть величезну психологічну війну проти України. 

Президент Путін не настільки наївна людина, щоб не бачити, що Захід надто серйозно взявся за 
Україну, і вже її не відпустить». 

Проте ми знаємо, що умовою Євросоюзу до України є вирішення «питання Тимошенко». 

Учора саме з цього приводу засідала парламентська робоча група щодо проекту про лікування 

ув’язнених за кордоном. Але результату це не дало.  

«Будь-яке рішення Верховної Ради щодо цього буде скандальним, — продовжує 
Небоженко. — Парламентська більшість в особі Партії регіонів робить все, щоб не вирішувати 

цю проблему, яку, немов гарячу кулю, кинув їм Янукович. Депутати від ПР завжди ненавиділи 

Тимошенко й вважають: якщо це — ключ до асоціації, він повинен бути в самого Януковича. 
ВР в особі парламентського ядра саботує бажання Януковича скинути з себе політичну 

відповідальність у цій справі. Оскільки договір у Вільнюсі підписує Янукович, а не ВР, важко 

буде йому, а не парламентаріям. Останні можуть дозволити собі спокійно обговорювати 

питання Тимошенко ще два роки своєї каденції. А Янукович — ні». 

«Лікування Тимошенко ніяким чином не стосується теми вибіркового правосуддя, — 

коментує Горбач. — Це вже фактично гуманітарна місія Кокса — Квасневського для того, щоб 

просто вивезти її за кордон й вивести з-під контролю чинної української влади. Це розуміє 
Юлія Тимошенко та опозиція, тому вони погоджуються на всі необхідні кроки до останнього. 

Але це чудово розуміє й Президент Янукович та його оточення, які цього бояться, й роблять усе 
можливе, щоб не допустити звільнення». 

На жаль, на тлі останніх подій експерти все більше говорять про можливе непідписання 

Угоди з Євросоюзом. 
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«Мій прогноз розвитку ситуації такий, — припускає Горбач. — До Вільнюса Тимошенко 

звільнена не буде, вона не покине меж України, на саміті Асоціацію підписано не буде, ЄС 

парафує угоди з Молдовою та Грузією, а в декларації скаже, що Україна теж багато чого 

зробила, але не вирішила питання вибіркового правосуддя, тому українському керівництву 

дається час для того, щоб подумати й вирішити цю проблему. Підписання ж відбудеться, якщо 

Україна виконає цю вимогу, наприклад, навесні 2014 р. до виборів Європарламенту. Зрозуміло, 

що паралельно жодної фінансової допомоги, кредитів МВФ до цього не буде — це буде 
серйозним економічним тиском».  

Хто нестиме відповідальність за можливий зрив Угоди? Днями прем’єр-міністр Микола 
Азаров назвав — європейці. «Азаров швидше розважається, ніж серйозно стверджує, що 

європейські політики винні в тому, що Україна не справляється зі своїми обов’язками. 

Виходить, що в поганій роботі Кабінету Міністрів — дипломатів, економістів, непрофесіоналів 
— винен хто завгодно, крім самого Кабміну. І так уже три роки», — дивується Небоженко. 

«Звісно, розуміючи, що гра може закінчитися поразкою, тобто непідписанням  Угоди, 

влада намагається превентивно перекласти відповідальність на Європу, українську опозицію. 

Але це — пошуки винного, замість пошуку виходу», — підсумував Горбач. Останні слова 
експерта є дуже влучними, адже сьогодні справді і влада, й опозиція навипередки намагаються 
покласти відповідальність за можливе непідписання Угоди. Дарма стараються. Винними будуть 
усі. До речі, європейська сторона — також. Вони вже стали заручниками того, що долю всієї 
країни поставили в залежність від долі однієї людини... Проте сподіваємося все-таки, що 

збудеться оптимістичний прогноз. 

ДО РЕЧІ 

Учора спочатку російські ЗМІ, зокрема Gazeta.ru, а згодом і українські («КомерсантЪ»), 

із посиланням на The Financial Times, повідомили, що Американський інвестиційний фонд 

Franklin Templeton викупив державні облігації України на суму п’ять мільярдів гривень, що 

становить 20% від зовнішнього боргу України. Видання також повідомили, що вже почалися 
переговори про подальшу співпрацю між Україною та Фондом. Так, зокрема, перший віце-
прем’єр України Сергій Арбузов і міністр фінансів Юрій Колобов вже провели ряд зустрічей у 

Каліфорнії. 

Український уряд ніяк не відреагував на ці повідомлення у ЗМІ: на сайті Кабміну немає 
ні спростування, ні підтвердження цієї інформації. Тож «День» звернувся з відповідним 

запитом до прес-служби Кабміну. Крім того, наразі ми перевіряємо інформацію у прес-служби 

самого Фонду. Але на час виходу матеріалу в номер відповіді в редакцію ще не було. 

Є щонайменше три аргументи, які підіграють цьому повідомленню — навіть якщо це 
дезінформація, спрямована на підривання рейтингу влади у суспільстві. Перше, сукупний 

державний борг України  Державний і гарантований державою борг України, відповідно до 

останнього повідомлення Міністерства фінансів України, склав 69 мільярдів доларів. При 

цьому Кабмін прогнозує до 2015 року збільшення держборгу до 31% ВВП. А його нема чим 

виплачувати: переговори з основними кредиторами (МВФ зокрема) зайшли в глухий кут. По-

друге, перший віце-прем’єр Сергій Арбузов минулого місяця справді літав із «робочим 

візитом» до США. Але з ким він там зустрічався, які питання обговорював та з яким 

результатом повернувся — таємниця: жодного  повідомлення на офіційному сайті Кабміну, 

жодного коментаря самого Арбузова. І по-третє, Американський інвестиційний фонд Franklin 

Templeton, який  був заснований в 1947 році в Нью-Йорку американським брокером Рупертом 

Х. Джонсоном-старшим, справді має практику викупу державних боргових паперів. Зокрема, 
пише  Financial Times, у його активі є акції Ірландії. 

Тож і в цій історії, так само як і з «фантомним» візитом Президента, багато запитань до 

влади, а особливо до її інформаційної політики, а відповідей — нуль. І це, власне, ще одне 
запитання: чому влада обрала таку тактику поведінки зі своїми громадянами? Звичайно, вона не 
бачить у них тих, на кого може сподіватися у боротьбі з дірками в бюджеті, зважаючи на те, як 

та ж таки влада сама їх «проїдала»... Але не пояснювати свої дії, особливо, коли вони 

стосуються майбутнього країни (адже борги віддаватимуть діти та онуки) щонайменше 
налаштовує ворожо. Ще не вщухли обурення повідомленнями про «китайський кредит» під 
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заставу землі, територією в три області України, після якого міністрові агарної політики та 
продовольства довелось чи не кожному ЗМІ на диктофон повторювати: три мільярди доларів 

Китай дає нам під... кукурудзу? А чи вірив йому хтось? І чи зараз вірить? 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/pro-shcho-govorit-movchannya 

Местное время  

Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Законопроект N3592 "О внесении изменений в Кодекс административного 

судопроизводства относительно особенностей производства по делам о досрочном 

прекращении полномочий депутатов местных советов, сельских, поселковых, городских 

председателей" подготовил и внес в Верховную Раду народный депутат Руслан Князевич. Он 

предложил обязать суды рассматривать дела о досрочном лишении полномочий депутатов 

местных советов и мэров городов в пятидневный срок. Решение суда апелляционной инстанции 

предлагается считать окончательным. 

Документ, по мнению его автора, позволит Верховной Раде оперативно принимать 
решения о назначении досрочных выборов и покончит с многолетними судебными 

разбирательствами о лишении полномочий представителей органов местного самоуправления. 
"Именно длительный срок рассмотрения соответствующей категории дел административными 

судами приводит к отсутствию эффективных органов местного самоуправления",— говорится в 
пояснительной записке к законопроекту. 

В Ассоциации городов Украины положительно отнеслись к идее Князевича. "Принятие 
законопроекта позволит решить два вопроса: не допустит соответствующего решения 

территориальной избирательной комиссии о назначении досрочных выборов до обжалования 

решения о прекращении депутатских полномочий, а также не позволит судам затягивать 
рассмотрение дел",— заявил директор центра правовой помощи городам АГУ Виктор 

Кравченко. По его словам, сейчас в судах по несколько лет рассматриваются дела о досрочном 

лишении полномочий депутатов местных советов и мэров. "Таких дел не так много, статистики 

мы не ведем. Иногда затягивание рассмотрения судебного дела является выгодным основанием 

для неназначения выборов: пока суд решает, лишать ли мэра полномочий, его функции 

выполняет секретарь горсовета, который, возможно, является более выгодной политической 

фигурой",— рассказал господин Кравченко. 

Мнения представителей местных органов власти о законопроекте разделились. 
"Нововведения противоречивы и могут быть использованы в нашем государстве как еще один 

инструмент давления власти на оппозиционных депутатов местных советов,— заявил 

заместитель председателя фракции УДАР в Киевсовете Андрей Странников.— Сейчас ко 

многим неугодным депутатам применяется норма закона "О противодействии коррупции", 

согласно которой отсутствие заполненной декларации о доходах может быть основанием для 
обращения в правоохранительные органы с требованием о досрочном лишении депутатских 

полномочий. Этот закон в случае его принятия сможет еще и ускорить процедуру рассмотрения 
таких дел в админсудах". 

"Я считаю, что для рассмотрения дел о досрочном лишении полномочий депутатов 

местных советов и мэров нужно установить определенные сроки, и они должны быть 
максимально сокращены — судебные разбирательства по таким вопросам не должны длиться 
годами",— сказал бывший мэр Черкасс Сергей Одарыч. 

В Партии регионов инициативу Руслана Князевича не поддержали. "Во-первых, нормы 

законопроекта нарушают права человека. Во-вторых, я не вижу глобальных проблем с 
лишением полномочий депутатов местных советов или мэров городов",— заявил народный 

депутат Вадим Колесниченко. 

http://www.kommersant.ua/doc/2341193 
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Інтернет-ЗМІ 

«Юле волю»: Судьба страны в женских руках?  

ForUM 

Последняя планарная неделя была уже традиционно напряженной. Только 8 ноября, в 
последний день работы в зале, депутаты вышли на принятие двух еврозаконопроектов за 
основу: о прокуратуре и о внесении изменений в законодательство о проведения выборов 

народных депутатов. Ко второму чтению законопроекты должны быть подготовлены по 

сокращенной процедуре. 

Но решение самого сложного евровопроса – экс-премьера Юлии Тимошенко – и дальше 
затягивается. И хоть наработано уже пять законопроектов, предполагающих дать право Юлии 

Владимировне уехать на лечение в Германию, к общему знаменателю депутаты так не пришли. 

Правда, принято решение, кто именно теперь должен искать консенсус, и создана Временная 

рабочая групп а по наработке совместного законопроекта о лечении осужденных за рубежом. 

Глава ВР Рыбак попросил депутатов, вошедших в группу, поспешить и сделать все, чтобы 

законопроект смог попасть в сессионный зал до 13 ноября, а также подписал распоряжение о 

внеочередной пленарке в среду. 

В парламентском большинстве, во фракции Партии регионов, также не против 

поработать сверхурочно. Но, как заявил глава фракции ПР Александр Ефремов, проведение 
внеочередного пленарного заседания Верховной Рады на следующей неделе целесообразно 

лишь в том случае, если будет наработан совместный законопроект о лечении заключенных за 
рубежом. «Они ведь дружески общаются с Коксом и Квасьневским. Квасьневский едва ли не 
ночует в палате Тимошенко. Уберите это требование, и у нас не останется преград на пути в 

Евросоюз», – подытожил Ефремов. Глава фракции также уже традиционно отметил, что новый 

закон не должен быть выписан под одного человека, и его принятие зависит в первую очередь 
от представителей оппозиции. 

Александр Ефремов подчеркнул, что если Украина не подпишет Соглашение об 

ассоциации с Евросоюзом, конец света не наступит, но исторический шанс будет утрачен. «И 

если в конце этого пути судьба 45-миллионного государства для ЕС окажется на одних весах с 
судьбой одного человека – это их право, их решение. Европейские политики должны, в конце 
концов, хоть немного обращать внимание на то, что мы – государство. На то, что у нас есть 
свои законы. Нет, они хотят только освобождения Тимошенко», – подчеркнул регионал. 

Утратит ли Украина свой исторический шанс из-за не решения вопроса Тимошенко, и 

готова ли оппозиция и ее лидеры на уступки ради всего государства, а не одного человека, 
ForUm спросил у политиков и экспертов: 

Александр Стоян, народный депутат Украины (Партия регионов): 

– Я выражу свою точку зрения, которая сформировалась у меня в пятницу во время 
голосования за создание комиссии (по подготовке законопроекта о лечении заключенных за 
рубежом. – Ред.). Для проформы оппозиция требовала, чтобы комиссия была создана из 
руководителей фракций и глав комитетов, чтобы иметь большинство. В таком случае они 

наработали бы законопроект о ее (Юлии Тимошенко. – Ред.) амнистии или освобождении. Мы 

же выступили с вариантом о создании этой комиссии на пропорциональной основе, с которым 

они моментально согласились. Почему? А вот это самое интересное. Если бы это была «их» 

комиссия, они бы, безусловно, предлагали освобождение, амнистию экс-премьера. Наша 
комиссия, наше большинство будет предлагать лечение (за границей. – Ред.), но с 
последующим отбыванием наказания в тюрьме. Вот в чем загвоздка. Им очень не хочется, 
чтобы Тимошенко была на свободе. Потому что кто такой Яценюк?.. Тимошенко, наверное, еще 
вспомнит ему те действия, когда он набрал тушек. Кто такой Кличко, который уже заявил, что 

хочет быть президентом?.. Они настроены на то, чтобы не голосовать за вариант свободы 

Тимошенко. 
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Кроме того, если сначала миссия Кокса-Квасьневского говорила только о лечении 

Тимошенко, не увязывая это с ее освобождением, то в последние месяцы речь идет только об 

освобождении. У меня закралась мысль, что Яценюк и Кличко понимают, что ставить вопрос 
об освобождении – это не решение проблемы. Мы на это не пойдет. Вот они и подкинули 

идейку сверху – только освобождение. Это означает, что Юля будет и дальше продолжать 
отбывать наказание. 

Что касается евроинтеграции, то, на мой взгляд, если бы оппозиция очень хотела, чтобы 

мы были в Европейском союзе, они бы не привязывали ЕС к освобождению Тимошенко. Мы и 

так приняли много законов, которые от нас требовал ЕС. 

Честно говоря, яудивлен, почему такое судьбоносное решение для Украины связанно с 
одним человеком, который находится в заключении за совершенное по отношению к народу 

преступление, связанное с контрактом, согласно которому люди должны платить кабальные 
цены за газ. 

Инна Богословская, народный депутат Украины (Партия регионов): 

– Я бы вообще воздержалась от комментариев, поскольку Тимошенко все сделала 
против Украины – подписала преступный газовый контракт, призывала саботировать Евро-

2012, евроинтеграцию. Сегодня очень пикантная ситуация – Тимошенко не может не понимать, 
что единственный для нее шанс выйти на свободу – это подписание Соглашения об ассоциации. 

Если Соглашение не будет подписано, я озвучиваю свою субъективную точку зрения, 
Тимошенко отсидит все 7 лет, к которым приговорил ее суд. 

Обратите внимание, что предлагает оппозиция для рассмотрения рабочей группой 

(внесение изменений в ст. 84 Уголовного кодекса Украины. – Ред.). Складывается впечатление, 
что все нормы подавались для того, чтобы они не могли быть приняты, ведь это противоречит 
даже здравой логике. Например, написано, что норма распространяется на осужденных, 

которые в течение 365 дней находились в Украине в лечебных учреждениях за пределами мест 
лишения свободы и при этом полностью не выздоровели. А что такое полное выздоровление? 

Нет ни одного человека полностью здорового. Эта норма призвана привести и к конфликту. 

Кроме того, наше законодательство, как любое европейское, основывается на принципах 

возможности обязательного обжалования решения, принимаемого судом, поскольку суд может 
ошибиться. Наши коллеги предложили, чтобы было предусмотрено, что решение вступает в 
силу с момента его принятия. Значит, оно не может быть обжаловано. Это тоже абсурд. Если 

вносить изменения в Уголовный кодекс, их также нужно внести и в Уголовно-процессуальный, 

и в Уголовно-исполнительный кодексы Украины. 

Похоже, что сегодня оппозиция не хочет принятия этого законопроекта. Я, честно 

говоря, в шоке. Я думала, коллеги придут с конструктивной позицией, понимая, что от них 

зависит решение. Законопроект может быть принят в зале нашими голосами и голосами 

оппозиции. Коммунисты голосовать не будут. А голосов ПР плюс независимых нардепов не 
хватает. Либо мы все (члены рабочей группы. – Ред.) подписываем этот законопроект и он 

проходит в зале, либо все остальное – это фарисейство. Пока, к сожалению, у меня очень 
неприятные впечатления от поведения оппозиции. 

Кость Бондаренко, глава правления Института украинской политики: 

– Необходимые евроинтеграционные законы парламент, очевидно, успеет принять в 

срок. Но если Евросоюз будет сводить всю евроинтеграцию исключительно к делу Тимошенко 

– это будет тупиковая ситуация, так как ее вопрос на сегодняшний день далек от разрешения. 

Множество законопроектов по Тимошенко возникло из-за того, что есть разные позиции 

власти и оппозиции, есть желающие продемонстрировать компромисс, а есть 
бескомпромиссные политики. Я не совсем понимаю, почему кто-то может бояться выхода 
Юлии Тимошенко из тюрьмы. Как осужденная, она не может принимать участие в 
избирательной кампании 2015 года. А Президент остается перед выбором, так как помиловать 
Тимошенко, не нарушив Конституцию, он не может. 

Александр Доний, народный депутат Украины (внефракционный): 
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– Даже если по каким-то политическим мотивам Соглашение об ассоциации будет 
подписано, с освобождением Тимошенко или без, это совсем не означает настоящей 

евроинтеграции. Украина зарекомендовала себя непредсказуемым партнером, который не 
понимает сущности европейской демократии. 

Большинство людей, находящихся в оппозиции, искренне желают и освобождения 

Тимошенко, и евроинтеграции. Но когда мы говорим о несерьезности украинской власти, о ее 
неумении договариваться, то следует понимать, что это касается всей политической элиты, к 

которой относят не только Президента и парламентское большинство. 

Владимир Макеенко , глава Регламентного комитета ВРУ: 

– Действительно, вопрос Тимошенко очень сложный, но я сомневаюсь, что будет 
внеочередное заседание парламента. И тут дело больше не в том, примет ли парламент закон о 

лечении заключенных за рубежом и сколько еще альтернативных (законов) предложит 
оппозиция, а в здравом смысле. 

Обратите внимание на то, как оппозиция пытается решить вопрос. Да никак! Мне 
кажется, что Юлия Владимировна нужна только сама себе. Она же видит, что не нужна 
оппозиции, и думает, что приедет в Берлин и «порвет» всю оппозицию, за то что не защищали, 

не вытягивали из заключения, выбросили ее людей из списков. Спросит: где Грынив, Стецькив, 
Филенко?! Почему Сергей Сас не в Регламентном комитете?! Она уже подготовилась к этому 

разговору. А они его боятся, и будут вести переговоры исходя из того, как и сколько им нужно 

собирать какие-то подписи. 

И что сейчас делать Юлии Владимировне? Считаю, она должна сейчас обратиться к 

Европейскому союзу и сказать: подпишите в Вильнюсе, я снимаю свой вопрос, и вы его 

снимите, пожалуйста, с повестки дня, пусть у Украины будет исторический шанс. Так она 
должна сделать, если любит это государство, иначе в парламенте появится еще много 

законопроектов, но результат – сомневаюсь. 

История знает много случаев, когда и кандидаты в президенты снимались с выборов в 

пользу интересов государства. Кроме того, в 1990 году фракция коммунистов, имея в 

украинском парламенте преимущественное большинство, проголосовала за независимость 
Украины. Когда был поставлен вопрос о голосовании за независимость государства Украина, 
коммунисты, понимая, что они теряют все – должности, возможности, коммунистическую 

партию, – проголосовали за независимость… 

Сергей Сас, народный депутат, замглавы фракции «Батькивщина»: 

– «Батькивщина», безусловно, не только хочет освобождения Юлии Тимошенко, но и 

совершает для этого определенные действия. Нам всем нужно искать грань компромисса, 
которая будет приемлемой для всех сторон. Будет компромисс – будет принято решение, не 
будет компромисса – тогда и решения не будет. Тут решение должно быть политическим, и 

точка. А юридическая формализация – это уже другое дело. 

Убежден, что решить вопрос по исполнению требований, которые ставит Европа перед 

подписанием Соглашения об ассоциации, можно было бы уже давным-давно, руководствуясь 
действующей в Украине юридической базой. Можно было применить и помилование, когда 
изменений никуда вносить не нужно, можно применить и освобождение по болезни. Возможно, 

изменения нужны были бы на уровне некоторых подзаконных актов. В первом случае – это 

помилование, утвержденное указом Президента, во втором – изменения в общий приказ 
Министерства здравоохранения и пенитенциарной службы. А что касается законопроектов, то 

наши были внесены на фоне деятельности миссии Кокса-Квасьневского, чтобы было видно, что 

мы движемся в проевропейском фарватере. 

Я принимаю участие в самих переговорах, и не могу ни подтвердить, ни опровергнуть 
информацию о затягивании принятия решения по вопросу Юлии Тимошенко. На самом деле я 
думаю, что и власть сегодня в своем большинстве либо пока не имеет позиции по этому поводу, 

либо уже не имеет этой позиции. Это мое личное мнение. Но это не «Батькивщина». 

Михаил Чечетов, первый замглавы фракции Партии регионов в ВРУ: 
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– Когда меня спрашивают иностранцы, особенно американские политологи, почему мы 

критикуем оппозицию, неужели мы не хотим, чтобы в Украине была оппозиция, то я отвечаю, 

что она должна быть. Но она должна быть патриотичной и не работать на разрушение 
государства, не ставить узкие корпоративные интересы выше интересов страны. 

Я их спросил: что было бы, если бы американские сенаторы прилетели в Москву, встали 

на колени перед Путиным, начали целовать ботинки и просить санкций для Америки? Они мне 
ответили, что такие сенаторы стали бы политическими трупами. А наши могут вылететь 
заграницу, встать на колени теперь уже перед европейскими политиками, целовать им ботинки 

и просить санкции для Украины. Вспомните, как они просили отменить Евро-2012. 

Теперь во главу угла ставится интерес одной особы вместо стратегической перспективы 

государства. Это еще одно доказательство, что эта оппозиция решает свои проблемы и ее не 
интересует европерспектива Украины. 

http://www.for-ua.com/comments/2013/11/11/152501.html 

Глупство як самознищення  

Андрій Пишний, Українська правда 

Четвертий день поспіль подумки повертаюсь до подій минулого парламентського тижня. 

Шукаю відповідей і пояснень егоїстичній, алогічній, безвідповідальній поведінці 
Януковича і його челяді. Перечитав купу матеріалів. Добротних і не дуже. 

Діапазон експертних оцінок дій гаранта - від переляку та розгубленості перед рішенням 

про звільнення Тимошенко й підписання Асоціації з ЄС, до чергового сеансу одночасної гри в 

політичні шахи з Москвою і Брюсселем. Хоча, як на мене, то усе це більше нагадує майстер-

клас засновника донецької школи витонченого політичного блефу. 

А, можливо, і те, і інше, і усе разом взяте. Але, по великому рахунку, відповідь на 
питання "що це було" не має особливого значення. Ясно одне – маневруючи між власними 

комплексами-страхами, корисливістю та амбіціями, Віктор Янукович вперто тягне Україну в 

протилежному від Європи керунку. 

Яку б гру він не вів, як би експерти не мудрували, шукаючи назву цій грі, мені 
видається, що це ніщо інше, як бій Януковича-президента із Януковичем-кандидатом у 

президенти. 

Янукович-президент мав би визнати і виправити власні помилки. Усвідомити 

історичний, геополітичний масштаб та перспективу Вільнюської події. Побачити не лише 
кілька близьких йому регіонів, але й країну в цілому. І нарешті відкрити цій країні шлях у 

Європу. 

Водночас Янукович-кандидат мислить локально. По-хуторянськи. Боїться будь-яких 

проявів опозиційності. Замість можливостей бачить загрози. Замість країни – електорат. 
Геополітику розглядає лише в контексті виборів 2015 року. Історичний процес - лірика і пусте, 
нехай Табачник займається. А найголовніше – жодної Тимошенко. 

Отже, поведінку Януковича наразі визначає не Вільнюс-2013 , а Київ-2015. Він не 
розуміє, що останній варіант без Асоціації з ЄС, для нього цілком може стати Донецьком-2015. 

Як це було в 2004 році. А, ймовірно, і з подальшою втечею з країни до північно-східного сусіда. 

Заваривши гірке політично-психологічне вариво навколо євроінтеграції, Віктор 

Янукович насправді створив отруту. Ця токсична гидота руйнує майбутнє мільйонів українців 

та багатьох наступних поколінь. Виїдає країну зсередини. Вона цілком спроможна політично 

поховати і свого творця. 

Зірвавши підписання угоди про асоціацію, керівник п’ятої за чисельністю населення 
европейської країни, в один момент перетворюється з політичноі фігури на політичного 

банкрута, без жодних перспектив.  

Провал у Вільнюсі – це економічний дефолт країни і політичний дефолт режиму, який 

опиниться в ізоляції. Адже про кредит від МВФ і фінансову допомогу від ЄС годі буде й 
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мріяти. Відсутність дешевих і довгих фінансових ресурсів – це вирок економіці, яка перебуває в 
рецесії. Поточний бюджет тріщить по швах, бюджет наступного року - фантасмагорія, його не 
можливо звести в принципі. 

Витратна частина цьорічного кошторису країни за 9 місяців виконана лише на 67%. ВВП 

в третьому кварталі 2013 року знизився на 1,5%. ЄБРР спрогнозував падіння ВВП в кінці року 

на 0,5%. Промислове виробництво падає шостий квартал поспіл, у вересні на цілих 5,6%. Обсяг 
прямих іноземних інвестицій за вісім місяців зменшився на 41% проти аналогічного періоду 

минулого року. 

Під прямою загрозою перебуває стабільність гривні. Адже за 2012-2013 роки 

золотовалютні резерви Нацбанку скоротилися на 10,2 млрд доларів і на 1 жовтня склали 21,6 

млрд доларів. До кінця року цей показник просяде до 19 млрд. 

Дефіцит держбюджету за вісім місяців сягнув 34,75 млрд гривень, що більш як удвічі 
перевищує показник за цей же період 2012 року і це лише офіційний. По факту, якщо звести до 

купи усе, бюджетний дефіцит – це діра у 100 млрд гривень. 

Державний та гарантований державою борг України у вересні перевищив 550 млрд 

гривень. До речі, на 1 січня 2010 року цей показник становив лише 316,9 млрд гривень, або 39,7 

млрд доларів. Отже, державний борг за нинішньої влади зріс майже удвічі. 

Тобто за три роки діяльності уряду Януковича-Азарова набрано боргів практично 

стільки ж, скільки набрали всі попередні уряди разом узяті за 18 років. Про структуру боргу - 

дорогі і короткі гроші, наразі краще промовчати. 

Державна казна порожня, як армійський барабан, немає навіть на поточні соціальні 
виплати по захищених статтях. Повідомляють, що загальна сума заборгованості у соціальній 

сфері вже перевищила 2 млрд гривень. Насправді, вона на порядок більша, якщо додати вимоги 

по судовим рішенням. Хоча правда в тому, що справжню суму боргів уряд ніколи не назве та не 
визнає. Пенсійний фонд банкрут, бо реальний дефіцит його бюджету за два останні роки - 64,4 

млрд гривень - це контрольний постріл в голову майже 14 мільйонам українців пенсійного віку. 

Отже, Україна на порозі бюджетної, валютної і банківської кризи (півтора десятки 

європейських банків при цій владі вже втекли з України). 

І якщо Янукович сподівається на братський політичний кредит від Путіна за 
білоруським сценарієм, то це втрата суверенітету, перетворення українського уряду на 
декорацію та перенесення столиці в Москву. 

Нагадаю, що за цим сценарієм за два російські кредити - 1,5 млрд доларів в 2007 році та 
2 млрд доларів в 2009 році - Білорусія втратила свою газотранспортну систему. Далі відбулася 
повна анексія білоруської економіки в інтересах РФ та створення Митного союзу. 

Супроводжувалося це в 2011 році обвалом курсу білоруського рубля, панікою населення та 
стрибком споживчих цін. "Україна – не Росія" - писав другий президент. Додамо, що Україна – 

й не Білорусія. Наразі в України є шанс і перспектива. І це має затямити Віктор Янукович. 

Інакше - у 46 мільйонів знайдуться сили, щоб подолати глупство одного. Історія це 
демонструвала не раз. 

http://www.pravda.com.ua/articles/2013/11/12/7001956/ 

Тетяна Слюз: «Влада йде на зрив Асоціації»  

Главком 

Державні фінанси перебувають в плачевному стані – залишок на рахунку 

Держказначейства на початок цього місяця склав біля 400 млн. грн. Це – антирекорд. Такого 

низького запасу міцності не було останні 10 років. 

Не зрозуміло, як саме уряд збирається закривати бюджетну дірку, яка розрослася до 

неймовірних розмірів. Занадто оптимістичні прогнози влади щодо бюджетних показників цього 

року дають про себе знати все більше і більше. Грубо кажучи, до кінця року грошей в бюджеті 
просто не вистачить. Зрозуміло, що без зовнішніх запозичень Україні не обійтись, проте західні 
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агентства хором знижують рейтинги України, що робить доступ до нових траншів ще 
складнішим. 

Що, власне, відбувається з фінансами в державі, «Главком» з’ясовував в розмові з 
членом бюджетного комітету з фракції «Батьківщина» Тетяною Слюз. За прем’єрства Юлії 
Тимошенко, в умовах глобальної кризи, саме Слюз очолювала Держказначейство. Але після 
перемоги на президентських виборах Віктора Януковича ставлениця Тимошенко була не просто 

звільнена. Її оголосили в розшук через начебто нецільове використання коштів, отриманих в 

рамках Кіотського протоколу. Наразі Слюз вщент розбиває тези влади, що у всіх нинішніх 

негараздах винні «кляті попередники» і має цьому вагомі докази. 

В ЗМІ все частіше потрапляє інформація про те, що Держказначейство блокує рахунки 

місцевих органів влади. Бюджетний комітет володіє інформацією щодо масштабів 

недофінансування? 

Така інформація надходить до секретаріату комітету. Це звіти Держказначейства, 
Мінфіну, Рахункової палати. До казначейства не можна висувати багато претензій, бо не все від 

нього залежить. Я б ставила питання до економічного блоку уряду – Мінекономіки, 

Міністерства доходів і зборів, Мінфіну. Якщо економіка розвивається, сплачуються податки, 

Мінфін планує бюджетний розпис і тоді гроші потрапляють на рахунок Держказначейства, яке 
лише проводить бюджетні видатки. А що у нас на сьогодні? Дохідна частина бюджету за 
дев’ять місяців цього року виконана на 67%, а за рік, за моїми прогнозами, буде виконана на 90 

%. Тобто приблизно 30–35 мільярдів загального фонду держбюджету ми недоотримаємо. 

І ще одна важлива причина ,чому казначейство не проводить у повному обсязі бюджетні 
видатки. Це – виплата пенсій. Фактично Пенсійний Фонд неспроможний забезпечити їх 

виплату власними надходженнями, тому звертається до Державного бюджету. 

Якщо ж слідкувати за офіційними повідомленнями Держказначейства, складається 
враження, що жодних проблем в країні нема. Зокрема, минулого тижня було оголошено, що 

Казначейство з державного бюджету відкрило асигнування Пенсійному фонду України у сумі 
6,94 млрд. грн, що складає100 % планових призначень листопада. «Видатки Пенсійного фонду 

України з державного бюджету у листопаді поточного року здійснюються згідно з графіком 

щоденного фінансування виплати пенсій», – запевнили у Казначействі. 

Насправді з Пенсійним фондом, який є напівбанкрутом, дуже велика проблема. В нас на 
одного пенсіонера - один працюючий. Середня пенсія – 900 гривень, але працююча людина 
відраховує зі своєї заробітної плати набагато меншу суму єдиного соціального внеску. 

Виходить, що 50% виплати пенсій покривається за рахунок держбюджету. Ці 50 % з 
держбюджету ми ділимо ще на дві частини. Одна частина – передбачена законом про 

державний бюджет - покриття дефіциту бюджету ПФ, а інша, про яку не говорить діюча влада, 
– це позичка з єдиного казначейського рахунку. Казначейство – це свого роду банк і поряд з 
основними функціями воно також має право надавати позички в тому числі, Пенсійному фонду 

і місцевим бюджетам. Ці позички і при мені надавалися, але тоді заборгованість Пенсійного 

фонду перед єдиним казначейським рахунком була набагато меншою. 

Наскільки? 

Зараз на початок 2013-го року Пенсійний фонд заборгував 50 мільярдів гривень... 

Але ж ці 50 мільярдів накопичувались поступово… 

Цей борг, за моїми підрахунками, накопичився в останні два роки. У нас на початок 

2010-го року заборгованість була 22 мільярди, але вона вже покрилася. ПФ у кінці місяця після 
виплати пенсій повертає казначейству кошти за одержані позички. До речі, у мене є 
законопроект щодо пенсійного забезпечення заробітчан, які забезпечують вагому частину 

валютних надходжень до країни. Я пропоную, щоб їм за всі роки, проведені за кордоном, 

зараховувався страховий стаж. Раз вони надсилають сюди кошти, які знаходяться на 
банківських рахунках, банки за рахунок цих коштів мають можливість надавати кредити і 
підтримувати ліквідність банків. Тобто заробітчани виступають інвесторами економіки України 

і їхні інвестиції набагато більші від реальних інвесторів. 

Які видатки сьогодні найбільш недофінансовані? 
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Я з відкритих джерел провела аналіз бюджетних програм і мене не можуть не 
стурбувати деякі факти. Наприклад, є така програма «Заходи з реабілітації дітей з ДЦП», на яку 

бюджетом виділено понад 49 мільйонів гривень, а фактично за 9 місяців профінансовано 225 

тисяч гривень. А ось є інша бюджетна програма – забезпечення перевезень вищих посадових 

осіб держави авіаційним транспортом. Так вона вже профінансована за 9 місяців на 120 

мільйонів гривень. 

Ще один приклад – «забезпечення житлом інвалідів війни». Програма профінансована на 
11 мільйонів грн. від запланованих 75 мільйонів. Проте є інша бюджетна програма 
«будівництво (придбання) житла для військовослужбовців СБУ» , яка профінансована на 56 

мільйонів гривень від запланованих 70 млн. грн. 

На цих двох прикладах помітно, що у нас фінансуються ті програми, які потрібні 
органам влади і правоохоронним органам, а соціально незахищені верстви населення кинуті 
напризволяще. 

Провладні депутати можуть заперечити вам. Звинуватити в тому, що ви вибрали 

лише поодинокі приклади. 

Я доведу вам, що ця тенденція загальна. Наприклад, останніми роками популярним 

стало явище, коли судяться самі судді. Так от на виконання програми про виконання рішень 
судів на користь суддів, виділено 10 мільйонів гривень – нібито маленька сума, але вона вся 
повністю профінансована. А от на відшкодування шкоди, завданої громадянинові незаконними 

діями органів дізнання,досудового слідства,прокуратури і суду,органів державної влади 

передбачено 37,5 мільйонів гривень, але профінансовано лише 733 тисяч грн. Нагадаю всім, що 

суддів в державі десь біля дев’яти тисяч, а громадян – мільйони. 

У вас як колишнього керівника, напевно, є питання чи навіть претензії до нинішнього 

Держказначейства … 

Так, в мене є декілька зауважень. Перше і головне. На перше число кожного місяця на 
своєму сайті Держказначейство публікує залишок коштів на єдиному казначейському рахунку. 

Зараз (станом на 1 листопада 2013 року, - «Главком») там 410 мільйонів гривень – це рекордно 

маленька сума коштів порівняно з іншими звітними місяцями поточного і попередніх років. 

Але ж на 1 жовтня чи 1 вересня цей показник був в 10 разів вищим. Що трапилось? 

Справа в тому, що в попередні звітні місяці казначейство накопичувало на перше число 

кошти на рахунку. Як? Просто в останні числа місяця не проводило видатків. Це все для 
«красивої» статистики – для Президента, громадян, які не розуміються в економіці держави, 

для міжнародних фінансових організацій – МВФ, рейтингових установ. 

Друге – на сайті Держказначейства є рубрика «Новини», де нас запевняють, що 

бюджетні видатки проводяться в повному обсязі і заборгованостей немає. Хоча вся держава 
знає, що це не так. І якщо вчитатися, то вони там пишуть, що місцеві бюджети не виконуються, 
і казначейство надає позичку, тобто повноцінної інформації по суті немає, але заголовок дуже 
оптимістичний. Коли вже немає, що писати, то краще не вводьте в оману, не дратуйте людей. 

Чи відомо вам, яка саме сума на сьогодні не перерахована місцевим бюджетам? 

Асоціацією місцевого самоврядування озвучувалася цифра приблизно в 6 мільярдів 

гривень – це платіжні доручення, які не проведені органами Держказначейства місцевим 

бюджетам. Щоправда, ці дані можуть змінюватись навіть протягом дня. 

Зараз потрібно повністю розблокувати роботу Держказначейства в ув’язці з Пенсійним 

фондом, з приводу чого в мене є законопроект. Бюджетні установи, які фінансуються з 
місцевого бюджету, так «затягнули пояси», що не можуть заплатити за вже виконані роботи, 

надані послуги та придбані товари суб’єктам господарювання. Суб’єкти господарювання 

відповідно захищають свої законні права у судах і виграють справи. Такі бюджетні установи, 

щоб не сплачувати штрафні санкції за рішенням судів, вимушені брати в банках кредити для 
своєчасного розрахунку з суб’єктами господарювання. Іншими словами, маючи на рахунку в 

казначействі кошти, місцеві бюджети не можуть ними скористатись, бо цими коштами 

виплачуються пенсії. Я пропонуємо все поміняти місцями: нехай Пенсійний фонд бере в 
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державних банках безвідсоткові або під дуже низькі відсотки позички на виплату пенсій. Далі 
питання вже за Нацбанком, який може всіма законодавчими можливостями фінансово 

підтримати ці банки. І тоді кошти, які місцеві бюджети мають на своїх рахунках в казначействі, 
будуть використовуватися ними згідно бюджетних призначень, тобто своєчасно будуть 
проводитись розрахунки з суб’єктами господарювання за виконані роботи, надані послуги, 

придбані товари, які нарощуватимуть свої прибутки і відповідно будуть збільшуватись 
відрахування до бюджету. Тоді ситуація разрулиться. 

Але влада не хоче визнавати своїх помилок. Ви знаєте, що в нас до сих пір Євро-2012 

фінансується, деякі об’єкти добудовуються? А Державний бюджет ще декілька років 
вимушений мільярдами гривень розраховуватись за кредити ,які використовувались під Євро-

20І2. 

Чи може казначейство в ручному режимі обділяти якісь регіони, а якимсь надавати 

преференції? 

Казначейство проводить бюджетні видатки згідно бюджетного розпису, який формує 
Мінфін на основі Закону України «Про державний бюджет на відповідний рік».Переваги 

регіонам казначейство може надавати лише в одному випадку-при щоденному виділенні 
фінансового ресурсу для проведення бюджетних видатків. Але підтверджених фактів у мене 
немає. Зате є факти відносно преференцій певним регіонам, які надає уряд. Приклад. В законі 
України «Про Державний бюджет на 2012 рік передбачена субвенція на капітальний ремонт 
систем централізованого водопостачання та водовідведення в розмірі 440 млн. грн. Але 
фінансування чомусь передбачено лише шести областям: Дніпропетровській, Донецькій, 

Запорізькій, Луганській, Миколаївській, Херсонській. 

Якщо бути до кінця відвертими, то бюджети саме цих областей і лідирують за обсягами 

заблокованих Держказначейством коштів. 

Можливо це пов’язано з великою кількістю розпорядників та одержувачів бюджетних 

коштів, які перебувають на обліку в цих областях. 

Хто й коли повертатиме позики, що видає казначейство? 

З єдиного казначейського рахунку надаються два види позик. Короткотермінові, що 

надаються в межах бюджетного року, і таких позичок в 2013 р. вже надано більше, ніж на 37 

мільярдів гривень. Середньострокові позички надаються на 12 календарних місяців,за які, в 
тому числі є заборгованість, яка тягнеться ще з 2010-го року. Зараз Мінфін і казначейство 

порушують норми Бюджетного кодексу, оскільки вони не повинні видавати нові 
середньострокові позики, коли є непогашені позики ще по два-три роки. А якщо вони 

погашаються, то повинні погашатися в порядку черговості. А в нас борги накопичуються, і на 
початок 2013-го року було 3 з лишнім мільярди гривень неповернутих середньострокових 

позичок. Якщо ж подивитись регіональну структуру отримання позичок, то не по сумі, а по 

кількості лідирує Чернігівська область. 

Ви внесли законопроект про мінімум залишку на казначейському рахунку… 

Цей ліміт має бути розрахований, в першу чергу, на випадок, якщо державі щось 
потрібно буде профінансувати першочергово. В нас же цього року доходило до парадоксу, коли 

на єдиному казначейському рахунку було декілька сотень тисяч гривень. Це ж ненормально. 

Колись пан Азаров розкритикував Державне казначейство, будучи народним депутатом. Тоді на 
казначейському рахунку було близько мільярда гривень і він казав, що це – технічний дефолт, 
що нема чим розрахуватись з «Нафтогазом», хоча навіть не знав, що розрахунки з НАК не 
проходять через казначейство. Так, якщо у мій період , при мільярді на казначейському рахунку 

був «дефолт», то що зараз? З тим же «Нафтогазом» відбувся нонсенс, коли Україна вперше не 
розрахувалися за спожитий газ у серпні. Так той же Азаров тепер вважає, що це питання не 
держави, а господарюючого суб’єкта. До речі, незважаючи на ці розповіді, що газові контракти 

Тимошенко вплинули на бюджет, то це не так. Фактично це стосується наших мільйонерів-
мільярдерів, які мають великі підприємства. 

Але ж Фірташ призупинив роботу своїх хімічних підприємств через дорогий газ, а їхній 

простій таки відіб’ється на бюджеті. 
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Якщо в державі проблеми з бюджетом, то потрібно, щоб всі суб’єкти були в рівних 

умовах. Наприклад, постановою Кабміну №1404 дозволено здійснювати попередню оплату за 
конкретний об’єкт Горлівки, Дзержинська Донецької області, Северодонецька Луганськоі 
області. В той час місцеві бюджети інших областей не мають чим зарплату платити. Хочу 

нагадати, що коли розпочалася фінансова криза 2008–2009, уряд Тимошенко одразу 

призупинив проведення деяких незахищених статей видатків в органах влади, придбання 

автомобілів, а подивіться, що робиться зараз – будуються, ремонтуються службові приміщення, 
кожного дня хтось з уряду їде за кордон. А коефіцієнт корисної дії від цих поїздок якийсь є? 

У вас є дані, наскільки по країні затримуються виплати по захищеним статтям? 

Я минулого тижня була в п’яти районах Чернігівщини. І от, наприклад, в Бахмачському 

районі на одному з комунальних підприємств затримка з виплати зарплати в 37 тисяч гривень. 
Вона невеличка, але – прецедент. Я скерувала депутатське звернення в казначейство. Щодо 

пенсій, то були скарги, що на пару днів є затримки. Частіше відбуваються затримки в тих 

пенсіонерів, які отримують пенсії після 14-15 числа. Бо у першій декаді місяця йде накопичення 
фінансового ресурсу з минулого місяця, а з 2 декади починаються проблеми, коли починають 
звертатися за позичками. 

Зрозуміло, що скрутна ситуація ставить під загрозу графік виплат зарплат 

бюджетникам? У вас є дані про те, що затримуються виплати вчителям, лікарям? 

Там є заборгованість не з вини казначейства, а тому що доходів бюджету не вистачає на 
видатки. І заборгованість вчителям, лікарям є – місяць-півтора. Насправді бюджетного ресурсу 

на виплату зарплати вистачило на лише вісім-дев’ять місяців, а не до кінця року. 

Про те, що грошей не вистачить до кінця року, «Главком» попереджав ще весною. 

Зокрема в інтерв’ю з Русланом Крамаренком, заступником глави столичної адміністрації 

Олександра Попова. 

А пам’ятаєте, коли у грудні минулого року прийняли бюджет, пан Попов ще тоді 
жалівся, що Києву не вистачає 4 мільярдів гривень? Зараз звучить цифра, що вчителям по 

Україні не вистачає десь біля 2 мільярдів гривень на виплату зарплати. 

Тоді йшла мова про те, щоб до кінця весни прийняти зміни до бюджету... 

Так які можуть бути зміни до бюджету, коли доходи не виконуються? Зараз уряд 

займається перерозподілом бюджетних видатків з однієї бюджетної програми на іншу. 

Тобто цілком ймовірно, що на Новий рік бюджетники залишаться без грошей. 

Так і буде, де ж ці гроші взяти? Хіба що ще надрукують. 

Міндоходів зараз говорить про виконання планових показників доходів, але ВВП при 

цьому не росте так, як планувалось. Звідки береться це виконання? 

Тому що відбувається проста маніпуляція цифр з бюджетним плануванням для «гарної 
картинки. Мінфін питоме навантаження на дохідну частину бюджету планує на 4 квартал. 

Протягом року у випадку невиконання дохідної частини бюджету, Мінфін переносить планові 
показники на кінець року, тим самим штучно показуючи виконання бюджету за попередні 
звітні місяці. 

З розрахунком, що після листопада розродиться МВФ, і тоді проблема буде вирішена? 

Якщо б вони розраховували на кредит МВФ, то зараз намагалися б підписати Асоціацію 

в Вільнюсі. А вони якісь нові справи проти Юлі Тимошенко штампують і йдуть на зрив цього 

підписання. 

Якщо не підпишуть Асоціацію, де ж гроші братимуть? 

Це питання адресуйте владі! 

До речі, як ви оцінюєте той факт, що Нацбанк в нас перетворився в найбільшого 

платника податків, така ситуація не насторожує? 

Дійсно, за дев’ять місяців цього року 10% всіх надходжень загального фонду 

держбюджету сплатив саме Нацбанк. А звідки НБУ отримує прибуток, зрозуміло – з високих 

кредитних ставок. До того ж, зараз іде емісія грошей, тобто вони просто друкуються. На мою 
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думку, краще б Нацбанк знизив кредитні ставки і не був донором бюджету, а інвестував би в 

економіку, тоді б економіка збільшила відрахування до бюджету. Коли уряд Тимошенко 

боровся з світовою фінансовою кризою, Нацбанк у 2009 р. сплатив бюджету лише 5 мільярдів 
гривень, а зараз тільки за дев’ять місяців – вже близько 20 мільярдів. 

Чинним законодавством передбачено, що Рада нацбанку затверджує щорічно до 15 

вересня кошторис доходів і витрат НБУ і подає, в тому числі і Верховну Раду інформацію про 

прогнозні показники сплати до Державного бюджету України у наступному році перевищення 

кошторисних доходів над кошторисними витратами. А до 1 квітня – інформацію про фактичну 

сплату до Державного бюджету у поточному році за результатами річної звітності перевищення 
кошторисних доходів над кошторисними витратами. Іншими словами, протягом року не може 
змінюватися сума сплати до Державного бюджету, задекларована НБУ. Останні 3 роки в 

Україні ця норма не виконується. Наприклад, Законом «Про держбюджет на 2013 рік» 

,прийнятим 06.12.21012 року було передбачено сплатити НБУ 16 млрд.грн., а протягом 2013 р. 

ця цифра декілька разів змінювалася шляхом внесення змін до Закону і тепер складає 22 

млрд.грн. За дев’ять місяців Нацбанк вже перерахував 20 мільярдів. 

Що сьогодні відбувається з бюджетом на наступний рік? Розмов багато, час 

піджимає, але навіть регіонали не володіють інформацією, що містить документ, який нібито 

був поданий депутатам ще на початку осені. 

Те, що Кабмін нібито подавав проект бюджету на 2014-й рік, це була інформаційна 
маніпуляція. Я направила в Мінфін депутатське звернення, з вимогою надати мені матеріали, 

які були нібито подано і повернуто ними Верховною Радою. На жаль, мені нічого не надали, 

тільки дали на 14 сторінках інформацію про поточний стан виконання бюджету цього року, 

який я і так знаю. Після цього я направила звернення пану Азарову, щоб він притягнув винних 

посадових осіб до відповідальності, бо вони не дотримуються вимог законодавства, не надаючи 

мені потрібну інформацію. Але моє звернення було переадресоване тим самим посадовим 

особам в Мінфін. Тож висновок такий – ніяких проектів бюджету не було. 

Тим не менше в ЗМІ просочилась інформація про деякі його основні показники. 

З інформованих джерел в Кабміні мені стало відомо, що бюджет на 2014 рік планується 
на нереальних макроекономічних показниках, планується ріст доходів і видатків порівняно з 
відповідними прогнозними показниками цього року. Як можна збільшувати в таких розмірах 

доходи і видатки, якщо буде значне їх невиконання в 2013 році? Останні роки в державі 
проблеми з виконанням місцевих бюджетів, не вистачає коштів навіть на захищені статті 
видатків. Уряд, мабуть, не розуміє цієї проблеми,тому що на 2014 рік планує збільшити в 3 рази 

вилучення з місцевих бюджетів до держбюджету. 

Коли ви очікуєте на появу реального проекту бюджету? 

Я ще у вересні казала і зараз стверджую, що проект Держбюджету буде подано після 
Вільнюського саміту. Всі розуміють, що наша держава в стані технічного дефолту і без 
запозичень виконувати бюджет за видатками буде неможливо. Але від України відвернулися 
всі міжнародні фінансові організації. Якщо буде підписана Асоціація з ЄС, я стверджую, що 

міжнародні фінансові організації і, в першу чергу, МВФ, повернуться лицем до України. 

До речі, коли Регіони розказують казки про те, що уряд Тимошенко свого часу не подав 

вчасно бюджет, це не відповідає дійсності. Проект закону про бюджет на 2010 рік (№5000) був 

поданий нашим урядом вчасно – 15 вересня 2009-го року, причому з усіма додатками як того 

вимагає Бюджетний кодекс. В цьому можна впевнитись на сайті Верховної Ради. Інше питання, 
що в нас тоді не було стійкої більшості і він не був прийнятий. Також нас звинувачують в тому, 

що Україна в 2008–2009 роках уклала угоду з МВФ з умовою підвищення пенсійного віку і 
тарифів на газ для населення. Я хочу нагадати, що ніякого підвищення пенсійного віку і тарифів 

на газ в 2008-2009 роках не було. До речі будь-який банк, коли надає кредити, завжди 

цікавиться, чим позичальник буде повертати кредит. Хочу сказати ,що кредитна угода з МВФ 

,укладена у 2008 році діяла тільки два роки. З 2010 року діє інша кредитна угода з МВФ, 

укладена діючою владою та підписана на таких самих умовах, тобто з підвищенням пенсійного 
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віку і тарифами на газ для населення! Але на відміну від уряду Тимошенко, уряд Азарова 
підняв пенсійний вік ! 

Як зараз проходять рішення в бюджетному комітеті? «Регіонали», в яких більшість не 

мають проблем з опозицією? 

Це найбільший за чисельністю комітет, в якому 37 депутатів, і в опозиції там навіть 
третини голосів немає. Хоча, коли ми були при владі, то цей комітет очолював представник 

опозиції (на той момент Микола Деркач від Блоку Литвина – «Главком»). Розкажу вам, в чому 

зараз суть роботи бюджетного комітету. З 2011 року діє новий Бюджетний кодекс, за яким 

розподіл бюджетних видатків відбувається не шляхом голосування всіма народними 

депутатами у сесійній залі, а рішенням уряду, яке направляється в бюджетний комітет на 
погодження. Тобто, більшість, яка є в бюджетному комітеті шляхом голосування погоджує 
конкретне рішення КМУ – от і все погодження. Це означає, що закон про державний бюджет, 
який був прийнятий в початковому вигляді, в кінці року вже в іншому змінено лише членами 

уряду за погодженням з бюджетним комітетом, а не всіма народними депутатами. 

http://glavcom.ua/articles/15295.html 

Блоги 

Віталій Кличко: «Євроінтеграція. Момент істини»  

pravda.com.ua 

Президент Янукович і його політична сила, схоже, увірували в принцип "ми будемо 

жити вічно". Бо керуються саме ним. 

Інакше як можна розцінювати події минулого тижня і початку цього? Все, що 

відбувалося в парламенті і поза ним? 

Українська влада виконала свій фірмовий фокус "розведення кошенят" навіть з місією 

Європарламенту, продемонструвавши Коксу і Кваснєвському, вже відкрито і зухвало, своє 
небажання звільняти Юлію Тимошенко. 

Президент Янукович прагне та йде у Європу і невтомно літає до Москви. Депутати-

регіонали дуже хочуть законодавчо забезпечити лікування Тимошенко і зривають засідання 

робочої групи та перетворюють на водевіль засідання комітету, штампуючи законопроекти та 
пропозиції до них, які не збираються ухвалювати. 

А спікер Рибак взагалі управляється із законопроектами і регламентом парламенту як з 
колодою карт – "спритність рук і жодного шахрайства". Ну справжні "євроінтегратори"! 

Влада так і не зрозуміла, що не можна декларувати одне, робити протилежне, а думати 

взагалі про інше. Не вдасться з цим потрапити до Європи, де зовсім інші цінності, де політики 

відповідальні і обіцянки свої виконують. 

Тому Президенту Януковичу і його владі не потрібні європейські стандарти, не потрібні 
прозорі правила, їм не цікаві проблеми громадян. Бо не для цього Партія регіонів рвалася до 

влади і зараз чіпляється за неї мертвою хваткою. 

І якщо навіть Угоду про асоціацію з Україною підпишуть, – немає ілюзій, – влада 
Януковича не зможе виконати ті критерії, втілити ті реформи і запровадити ті стандарти для 
громадян, щоб Україна стала повноцінним членом європейської сім'ї. 

Тому євроінтеграція України – це не особиста заслуга Януковича. Так для нього 

склалися обставини – він змушений зробити крок в бік Європи, якого від нього вимагає 
українське суспільство. 

І це ж суспільство повинне потім зробити все, щоб змінити цю владу, змінити на тих 

людей, які справді приведуть Україну в Європу, а кожного українця – до гідних стандартів 
життя. 
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Влада Януковича – помилка в багатостраждальній історії України. І повинна нарешті 
стати епізодом минулого. Зробити це якнайшвидше – спільне завдання опозиції й українських 

громадян. Нам це під силу і ми це зробимо. 

Момент істини настане вже скоро. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/klitchko/52820a036f733/ 

Андрій Парубій: «Первомайськ. 132 округ – репетиція 2015»  

pravda.com.ua 

Якщо ви хочете знати, як буде відбуватись президентська кампанія 2015 року, то не 
треба проводити складних аналітичних досліджень чи гадати на кавовій гущі. Приїдьте на 132 

виборчий округ на Миколаївщині, в центрі з містом Первомайськом, і просто зараз подивіться. 

Тут відбуваються довибори до парламенту, про які знають не тільки в Україні, а й за її 
межами. Тут кандидат від опозиції Аркадій Корнацький отримав перемогу в 2012 році. Він 

переміг, але вибір тисяч людей викрав вночі озброєний "Беркут". 

Сьогодні проти Аркадія Корнацького виставили чинного губернатора Миколу Круглова. 

Проте Круглов іде не від Партії регіонів. Він іде самовисуванцем. Відповідь на те, чому 

так сталося, влучно дала на зустрічі в одному з сіл місцева вчителька: або Круглов соромиться 
Партії регіонів, або Партія регіонів соромиться його. 

Перевибори жителі округу сприймають як війну особисто проти себе. Після кийків і 
сльозогінного газу під ОВК на минулих виборах, після врадіївських подій, після розстрілу 

селян в Чаусове для них діяльність Круглова уособлює справжнє зло. 

Тому в губернатора немає жодних шансів бути обраним. Але він балотується. 

І сьогодні 132 округ перетворився на продовження роману Оруела. 

Так, за місяць до виборів як мінімум з трьох областей України звезено 160 одиниць 

дорожньо-ремонтної техніки, яка почала стелити асфальт. В листопаді. І зовсім не важливо, що 

йде дощ, бо ж асфальт потрібно покласти всього на 30 днів. 

Вчителів зривають з уроків і зганяють на зустрічі із Самим. Ці зустрічі – повний 

постмодерн. Перед входом у пошарпаний клуб стоять студенти з прапорами Партії регіонів. У 

клубі чиновники інструктують звезених людей: "Коли заходить Круглов, ви, стоячи із 
усміхненими обличчями, аплодуєте. Потім – встаєте і співаєте гімн. Після закінчення гімну – не 
сідати. Далі слухаєте гімн Партії регіонів. Аплодисменти. Можна сісти". 

Плановий медичний огляд школярів проводять під помпезною вивіскою "Під 

патронатом Круглова". Я вже четвертий день працюю в окрузі, провів більше десяти зустрічей і 
про всі ці факти мені в розпачі розповідали вчительки. 

Сам Круглов із своєю свитою переїхав з Миколаєва в Первомайськ. Штаб розташовано в 
готелі "Генеральський". Місцеві жителі, сумно жартуючи, називають його штаб "окупаційна 
адміністрація". 

На людей чинять шалений тиск. За будь-яку співпрацю з Аркадієм Корнацьким – 

негайне звільнення з роботи. Скоро в нашій країні неможливо буде працювати, якщо ти 

підтримуєш опозицію. Скажете перебільшення? Подаю аудіозапис розмови, яка відбулася 
сьогодні в Первомайську. Розмови між директором Миколаївської філії "Миколаївобленерго" 

Бабієм і вже звільненою працівницею цієї філії Наталією. 

- Мені сказали прийти написати заяву на рапорт (звільнення), – говорить Наталя, 
заходячи в кабінет директора. – Казали, за те, що займаюся агітацією. 

- Так, агітацією за Корнацького, – підтверджує Бабій. 

- А якщо не напишу? 

- Ми все одно знайдемо підстави, – говорить директор. 

- За що?! – з розпачем вигукує жінка. 
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- Є команда генерального директора... на сьогоднішній день цей прецедент вийшов на 
дуже серйозний рівень, вийшов на рівень Губернатора!!! Що працівник філіалу, людина, яка 
отримує в нас зарплату, займається в даному випадку передвиборчою агітацією. 

- Я ж тільки один раз рознесла газету, – обурюється Наталя. 

- Щоб не займалася наша служба безпеки вашою діяльністю, щоб це було тихо-мирно, 

займатися виборчою кампанією, тільки ми повинні з Вами розірвати контракт. Ви мене 
зрозуміли? 

- Я що, не маю права працювати ніде?! – запитує з розпачем жінка. 

- Працюйте у Корнацького, якщо ви його підтримуєте! 

Тобто тільки за те, що жінка не в робочий, а в свій вільний час рознесла сусідам газети 

про Корнацького, її викинули з роботи. 

Я вже підготував депутатський запит до Генерального прокурора щодо цього інциденту. 

Але переконаний, якщо ми це питання не піднімемо на публічний рівень, не зупинимо цього 

свавілля сьогодні, то напередодні 2015 року, якщо ви відмовитеся розносити газету за 
Януковича – вас теж викинуть. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/parubiy/52812412abff1/ 

Телебачення і радіомовлення 

Чи є шанси у Верховної Ради таки розглянути законопроекти про лікування 

ув’язнених за кордоном  

5 канал, Час новин 

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: Чи є шанси у Верховної Ради таки розглянути законопроекти 

про лікування ув’язнених за кордоном, запитаємо кореспондента 5 каналу Наталії Жижко. Вона 
була присутня на засіданні спеціальної робочої групи у Верховній Раді. Наталю, радий вітати, 

чи з’явилися ознаки, що провладні і опозиційні депутати домовляться, за який із проектів 

закону голосуватимуть? 

Наталія ЖИЖКО, кореспондент: Ігорю, власне початок засідання робочої – розпочалася 
вона о 16:30 – абсолютно не виглядав обнадійливим. Представники більшості і опозиції 
сварилися з усіх питань, не могли дійти згоди ні по чому, і один на одного перекладали 

відповідальність за можливий зрив ухвалення законопроекту, який може привести до зриву 

підписання угоди про асоціацію. Почалося з того, що не могли вирішити навіть процедурні 
питання про те, яким чином робоча група має ухвалювати рішення. 

Віталій ЖУРАВСЬКИЙ, народний депутат, Партія регіонів: "Є три позиції: можна 
більшістю голосів приймати, можна рейтинговим голосуванням і можна принципом 

консенсусу. Я підкреслюю, нам краще..." 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, народний депутат, "Батьківщина": "Вам. Коли ви кажете 
неправду, якісь провокації, то я зразу же реагую. Вам". 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат, ПР: "Андрію, а як іншим чином можна 
прийняти закон в залі, скажіть, будь ласка?" 

Віталій ЖУРАВСЬКИЙ, народний депутат, Партія регіонів: "А ми вислухаємо вас. Це ж 

моя пропозиція. Дозвольте закінчити. Я підкреслюю, принципом консенсусу. Чому? Тому, що 

якщо ми підпишемо єдиний законопроект, де всі будуть згодні, то це є гарантія того, що він 

буде проголосований у Верховній Раді". 

Наталія ЖИЖКО, кореспондент: Дебати довкола цього питання, яким чином ухвалювати 

рішення, точилися досить довго, і все ж таки більшість проголосувала за те, що рішення мають 
ухвалюватися консенсусом. Тобто якщо один представник комісії не згоден, рішення не 
ухвалюється. Було багато інших суперечливих питань, одне з них стосується того, що в 

законопроекті, який мали б ухвалити, більшість пропонує прописати норму про відшкодування 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

24 

збитків особою, яка вирушає на лікування. Власне, ця норма була неприйнятною для опозиції і 
довкола неї теж розгорілась велика дискусія. Опозиції наполягала на тому, щоб проголосувати 

питання, поставити за основу розгляд того законопроекту, який запропонували саме 
опозиціонери, утім більшість на це не погодилася, і голова комісії виступив з пропозицією, щоб 

включити в роботу усі п’ять законопроектів, які стосуються лікування ув’язнених за кордоном. 

Йдеться і про перший законопроект лідерів опозиції, про законопроекти Купчака, Міщенка, 
Лабунської, а також про п’ятий законопроект опозиціонерів. За це питання проголосували усі і 
далі перейшли до наступного пункту порядку денного. Річ у тім, що представники провладної 
фракції підготували перелік з 12 питань і вирішили з’ясувати взагалі позиції сторін щодо них. 

Голосували по кожному з питань, і в підсумку з 8 питань дійшли консенсусу. Ну, зокрема, 
йдеться про такі питання, як про те, що зміни до покарання у вигляді позбавлення або 

обмеження волі для проходження лікування мають бути внесені в Кримінальний кодекс 
України, про те, що право на лікування за кордоном не повинні отримати засуджені за тяжкі 
злочини, пов’язані з насильством, про те, що рішення про лікування за кордоном приймає суд. 

Власне, на цьому робоча група ухвалила рішення про те, що до 12 години завтрашнього дня у 

них буде перерва, тож робота продовжиться завтра. 

ЦВК пропонує ВР узаконити зберігання відео з парламентських виборів 2012 року 

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: Узаконити зберігання відео з парламентських виборів 2012-

го - пропонує Верховній Раді Центрвиборчком. Там пояснили, що за чинними правилами, 

мають зберігати відеозаписи голосування лише до 15 листопада. А потому - знищити. У ЦВК 

додали - неодноразово пропонували опозиції розробити і прийняти відповідний закон, однак ті 
цього так і не зробили. Нагадаємо, записи з камер відеоспостережння на виборчих дільницях 

неодноразово використовувалися в судах - зокрема, як докази фальсифікації результатів 
голосування. Саме вони допомогли призначити перевибори у п’яти проблемних округах. 

Відбудуться вони 15 грудня. 

Депутаты провалили голосование новых законопроектов  

Интер, Подробности 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Внеочередное заседание Верховной Рады под 

вопросом. Его назначили на ближайшую среду по просьбе оппозиционных фракций. И все ради 

того, чтобы принять три закона: о прокуратуре, о выборах народных депутатов и - о лечении 

осужденных за границей. Подробнее Валентина Левицкая. 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Чтобы законопроекты вынести на голосование 
в зал, сначала доработка в комитете. Но вот беда: пришли депутаты, а кворума нет. Почему 

большинство его коллег не явились, пояснил регионал Виталий Журавский.- не имеют права 
сегодня рассматривать законопроекты о прокуратуре и выборах - Регламент требует не менее 
семи дней для внесения поправок, а прошло всего три после голосования в первом чтении. 

Виталий ЖУРАВСКИЙ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Ми 

можемо розглядать це питання тільки в п'ятницю". 

Андрей КОЖЕМЯКИН, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "Згідно 

закону про комітети у мене немає підстав розпочати засідання комітету". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Спустя час - почти те же, в том же месте - 

собралась рабочая группа - готовить законопроект о лечении осужденных за границей. Первая 
попытка договориться утром - без результатов. 

Геннадий ВАСИЛЬЕВ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Якщо 

ми подаємо у Верховну Раду неузгоджений законопроект, він не пройде". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Пообедали, подумали - и вот второй подход к 

закону. Оппозиция принесла свой вариант: если коротко - суд, по просьбе осужденного может 
отпустить его лечиться за рубеж. А там должны дать письменное согласие - принять такого 

гостя. Но! Решение суда - обжалованию не подлежит. 
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Владимир ОЛИЙНЫК, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Якщо 

ви впевнені, що достатня правова база, так не мордуйте ВР, не мордуйте робочу групу, 

вимагайте виконання. Ви ж добре знаєте як юрист - застосувати до Юлії Володимирівни 

Тимошенко 84 статтю Кримінального кодексу в цій редакції неможливо". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Регионалы же подали свои поправки и 

замечания к законопроекту, но они не устраивают оппозицию. 

Виталий ЖУРАВСКИЙ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Ми 

запропонували питання. Погоджуєтесь - ставите плюс, не погоджуєтесь – мінус". 

Андрей КОЖЕМЯКИН, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "Не буде 
так, що ви нам зараз будете всовувати оці ваші пропозиції, і ми повинні на них обов'язково 

погодитись тому, що ви так хочете". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: После часа изнурительных и бесплодных 

споров - оппозиция вновь предлагает регионалам подготовить альтернативный законопроект о 

лечении Тимошенко. 

Ирина ЛУЦЕНКО, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "Ми свій 

варіант погодили, чи погодили ви з місією Кокса і Кваснєвського?" 

Инна БОГОСЛОВСКАЯ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Це не 
законопроект, це сором і якщо ви хочете, щоб цей туалетний папірець приймався як 

законодавство, то ви кидаєте країну в кучу з таким туалетним папірцем". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Еще часок помучившись, депутаты 

договорились искать консенсус на основе не одного, а пяти документов о лечении Тимошенко, 

которые зарегистрированы в Раде. Это - пока единственное, о чем им удалось договориться. 

Одесский суд отпустил на свободу водителя Bentley, насмерть сбившего парня 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Неожиданный поворот. В Одессе суд отпустил на 
свободу водителя "Бентли". Того самого, который на прошлой неделе сбил насмерть 
двадцатитрехлетнего Евгения Бурдейного. Вот вы видите, как владелец автосалона дорогих 

иномарок - Дмитрий Ананьев, летел на своем Bentley по встречной полосе и насмерть сбил 

парня. Потом скрылся, а вместо себя виновником аварии попытался выставить другого 

человека - своего подчиненного. На следующий день, возможно, из-за общественного 

резонанса - Ананьев все же пришел с повинной. И вот суд выпустил его на волю под залог в 
девяносто две тысячи гривен. Прокуратура уже оспорила это решение. 

Сергію Власенку в Генпрокуратурі вручили повідомлення про підозру  
ICTV, Факти 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Сьогодні захисникові Юлії Тимошенко Сергію Власенку в 

Генпрокуратурі вручили повідомлення про підозру. В опозиції говорять про арешт і вважають, 
що таким чином влада намагається зірвати саміт у Вільнюсі. Проте у ГПУ стверджують – 

Власенка підозрюють в неодноразовому заподіянні тілесних ушкоджень колишній дружині 
Наталії Окунській. У прес-службі Генеральної прокуратури твердять, що ці події 2008-2012 

років підтверджують медичні довідки та експерти. Також у відомстві повідомили, що 

Печерський суд на прохання слідчого вже сьогодні може обрати запобіжний захід Власенку у 

вигляді грошової застави. Звечора опозиційні народні депутати на чолі з лідером фракції 
"Батькіщина" Арсенієм Яценюком намагалися потрапити до слідчого управління Генеральної 
прокуратури. В середину через деякий час пустили лише Яценюка та Пашинського. Народний 

депутат Геннадій Москаль викликав міліцію, і парламентарі написали заяву про 

перешкоджання діяльності народних депутатів. А до будівлі Головного слідчого управління 

приїхав автобус "Беркуту". 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції ВО "Батьківщина": "Я вже пройшов разом з міліцією, 

пройшов і зустрівся з начальником Головного слідчого управління після того, коли мав 

телефонний дзвінок з Генеральним прокурором. І те, що тут з’явився зараз автобус "Беркута" 

повний, є свідченням того, що є два варіанти. Один з варіантів – це звичайно арешт". 
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Маргарита ВЕЛЬКОВА, керівник прес-служби Генеральної прокуратури України: 

"Слідчий звернувся до суду з клопотанням про обрання запобіжного заходу підозрюваній особі 
у виді застави. Тобто це буда грошова застава, суму якої визначатиме безпосередньо лише суд, і 
я думаю, це рішення сьогодні буде прийнято". 

Срочной встречи с украинским Президентом Януковичем просит Украинский 

союз промышленников и предпринимателей  

ТРК Украина, События  

Евгений МИХИН, ведущий: Срочной встречи с украинским Президентом Януковичем 

просит Украинский союз промышленников и предпринимателей. Причины – резкий спад 

промышленного производства, остановка предприятий, сложные торговые отношения с 
Россией, говорится в открытом письме опубликованном на сайте УСПП. С аналогичной 

просьбой сегодня к Президенту обратались и федерация профсоюзов Украины. 

Вторым налоговым майданом угрожают предприниматели 

Евгений Михин, ведущий: Вторым налоговым майданом угрожают предприниматели. 

Они заявляют, правительство хочет усложнить им жизнь новыми изменениями в госбюджете 
2014 года. Якобы в следующем году все участников обяжут пользоваться кассовыми 

аппаратами, вести учет товарана складе и предоставлять таможенную документацию на всю 

свою продукцию. Официально о таких изменениях никто не объявлял, но предприниматели 

решили, что лучше перестраховаться. 

Галина ЗАЛОГА, председатель профсоюза малого и среднего бизнеса: «Около 5-10% 

предпринимателей работающих на этих рынках ушли в тень. То есть, работают без документов. 
Результат всех нововведений это уход в тень малого бизнеса еще больше». 

Руслан СЕКЕЛА, председатель общественной организации Наступ: «В даний момент 
може бути рішення прийнято. Такого ніхто не очікував. На сьогоднішній момент ми зібралися, 
що сказати владі, що ми готові далі відстоювати наші права і ми не будемо терпіти і мовчки 

дивитися, коли в нашій країні нас знищують». 

Машину экс главы крымского Меджлиса Мустафы Джемилева неизвестные 
забросали камнями 

Евгений МИХИН, ведущий: Машину экс главы крымского Меджлиса Мустафы 

Джемилева неизвестные забросали камнями. Автомобиль был припаркован возле здания 
Меджлиса. Сам владелец в это время работал у себя в кабинете. Грохот услышал охранник, 

вызвал милицию. Те предположили, что это была хулиганская выходка. Сейчас изучают видео 

камер наблюдения. По подозрению в нападении еще никого не задержали. Сам Джемилев 
комментировать инцидент категорически отказывается. 

Риза ШЕВКИЕВ, гендиректор благотоврительной организации Фонд Крыма: «Это 

естественно не случайность. Возможно вероятно это та цепь, которя продолжается в отношении 

такой татароненависти, которой какие-то силы пытаются навязать нам провокационные 
действия». 

Новий закон по Тимошенко на основі 5-х попередніх вирішила створити 

парламентська робоча група  
ТВі, Сьогодні 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Новий закон по Тимошенко на основі 5-х попередніх 

вирішила створити парламентська робоча група. Цілий день депутати міркували над питанням 

лікування ув’язнених за кордоном. Домовилися лише до одного – об’єднати усі існуючі 
законопроекти в один. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Натомість сьогодні не відбулося засідання 
парламентського комітету, де мали розглядати питання Тимошенко. Не було кворуму. Комітет 
із питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності проігнорували представники 
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Партії регіонів. Про перипетії щодо євроінтеграційних законопроектів - Олена Стецюк. Олено, 

привіт. Тобі слово. 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Вітаю, колеги. Зібратися вдалося, а ось дійти згоди 

складно. Партія регіонів хоче аби Тимошенко їхала на лікування у статусі засудженої, а на час 
лікування пішла на так звана канікули. Опозиція наполягає взяти за основу законопроект 
Анжеліки Лабунської, тобто "Юлі волю". Навіть принесла новий проект, дуже схожий на 
документ Лабунської. Та різницю особливо пояснити опозиція не може. Ірина Геращенко каже 
– треба внести запобіжники аби від правосуддя не втекти убивці та ґвалтівники. Інна 
Богословська пропонує взагалі дозволити суду вирішувати чи бачити волю екс-Прем’єрці. 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Якщо людина, 
вилікувалася, по-перше. По-друге, не скоїла будь-якого злочину, і суспільства небезпека від дій 

цієї людини зникла, то суд розглядає питання про умовно дострокове звільнення". 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ми вирішуємо в 

цій групі питання вибіркового правосуддя і майбутнє України. Тобто вступу в Євросоюзу. От з 
цих принципів будується сьогодні позиція представників опозиційних фракцій". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Перерва до 4-ї, а о третій має зібратися комітет. 
Регіонали одразу кажуть – немає сенсу збиратися. З провладної більшості лише Віталій 

Журавський. Вільні місця не порожні. Прийшов Арсеній Яценюк із заявою – влада зриває 
Угоду про асоціацію, - каже. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батькіщина" у ВР: "Президент України був в 

Росії. Росія спочатку спростовувала, потім підтвердила його присутність. Так ми так і не 
можемо зрозуміти, він що робив в Росії? Продавав Україну? А там чи купили, чи не купили? Чи 

купують непідписання Угоди у Вільнюсі, чи відмовляються від цієї афери? Тобто я зараз 
звернусь до міністра закордонних справ негайно з тим, щоби нам дали конкретну інформацію, 

що Глава української держави вдруге робить в Росії? І про що він розмовляє з Президентом 

Росії Путіним? Якщо це таємні переговори, то в принципі, якщо Глава будь-якої держави веде 
таємні переговори з Главою іншої держави, то це є прямою підставою для імпічменту такого 

Президента". 

Віталій ЖУРАВСЬКИЙ, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Ми пропонуємо, 

що був єдиний законопроект, вибудуваний на консенсусній основі. Тому що якщо цього не 
буде, зал не підтримає законопроект. І ми запропонували принципи, навколо яких може бути 

виписаний єдиний законопроект". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: На вулиці сутиніє. Робоча група продовжує мізкувати. 

Інна Богословська приносить список пропозицій депутатів. Слід поставити лише плюс чи мінус 
навпроти кожного пункту. Основне – рішення щодо лікування приймає суд. Убивцям до цього 

закону – зась. Та зміни лише до Кримінального кодексу. Решта згоди немає. Буцегарня чи воля 
після лікарні – питання відкрите. Так само, чи слід відшкодовувати збитки? Тепер на основі 
всіх існуючих проектів має з’явитися новий, теоретично. 

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Ми категорично з 
самого початку відмовилися, що ми будемо авторами законодавчої ініціативи. Це наша позиція 
фракції. Ми сказали – ми не будемо. У нас є інша позиція. Юлія Тимошенко винувата, повинна 
відбувати покарання. Але опозиція каже ні – давайте знайдемо варіант. Щоб нас потім не 
звинувачували, що ми щось таке придумуємо. Бо зараз ви казали – дивіться, який законопроект, 
хочуть в кандалах. Ми кажемо – ні, ми цього робити не будемо. Ми вам не дамо підстав для 
того, щоб ви критикували владу в тому. що вона хоче якось познущатися над вашим лідером". 

Ірина ЛУЦЕНКО, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ми поставили, 

погодилися лише з тими питаннями, які узгоджувалися з місією трьох опозиційних партій 

комісією Кокса і Квасневського, які були досягнуті під час консультацій в п’ятницю". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Опозиція завтра планує принести вже 6-й законопроект 
щодо лікування ув’язнених. По суті про долю Юлії Тимошенко. Натоміть провладна фракція, 
здається, не планує приносити жодних вже нових законопроектів. Принаймні це нам підтвердив 

Володимир Олійник. А продовжиться засідання цієї групи завтра вже о 12-й дня. Колеги. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

28 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Дякуємо, Олено. Це була Олена Стецюк. 

Борис Тарасюк: «Якщо Янукович не підпише асоціацію, це зробить уже інша 
влада»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: Борис Тарасюк, голова парламентського підкомітету з питань 

«Східного партнерства», екс-голова МЗС, народний депутат від «Батьківщини»; Микола 
Дмитрук, голова підкомітету з питань регіонального та транскордонного співробітництва між 

Україною та країнами ЄС, народний депутат від Партії регіонів 

Ірина Штогрін: Українська влада на чолі з президентом Віктором Януковичем досі 
тримає інтригу, підпише чи ні Україна Угоду про асоціацію з ЄС на саміті учасників програми 

Східного партнерства 28-29 листопада у Вільнюсі. 

Пане Тарасюк, наскільки небезпечною є ситуація зараз для України, на Вашу думку? 

Борис Тарасюк: Я не сказав би, що ситуація є небезпечною. Ситуація, швидше, є в 

площині геополітичного вибору. Чи Україна врешті-решт зробить за більше ніж 22 роки 

незалежної України свій геополітичний вибір? Себто чи вона обере вектор розвитку і 
перебування в колі демократичних європейських країн? Чи Україна і далі залишатиметься в 

«сірій зоні»? 

– Ми в цьому виборі вже років 300 приблизно. 

А як цю ситуацію, що зараз склалася, Ви характеризуєте? Які її особливості? Лічені дні 
залишилися до саміту. 

Борис Тарасюк: Ситуація полягає у тому, що процес, який розпочала помаранчева влада 
у 2007 році, а саме – підготовки нової рамкової угоди, яка пізніше отримала назву «угода про 

асоціацію», – завершено. Угода готова до підписання. У ЄС є готовність і бажання підписати 

угоду. В українському керівництві також заявляють, що хочуть підписати угоду. 

У той же час майже рік тому, 10 грудня, Рада ЄС висунула низку вимог до української 
влади, в результаті реалізації яких можливе підписання угоди. Досі українська влада не 
виконала ці умови. Останнім часом керівники ЄС наголошують, що якщо одна з вимог, а саме – 

припинення вибіркового правосуддя, персоніфікацією якого є ув’язнення за політичними 

мотивами Юлії Тимошенко, – не буде розв’язана до саміту, то і не буде підписання угоди. 

Ключі від підписання угоди про асоціацію – у Києві. І від того, як президент 
розпорядиться цим ключем, і буде залежати те, чи буде підписана угода про асоціацію, чи не 
буде. 

– Сьогодні з’явилося повідомлення (і всі його коментують) про те, що лідер фракції 
Партії регіонів у парламенті Олександр Єфремов заявив, що президент, мовляв, тисне на 
фракцію Партії регіонів у парламенті. «Але ж ми не така фракція, щоб піддаватися тиску», – 

сказав пан Єфремов. І, звісно, ми підтримаємо президента у його прагненні євроінтегрувати 

Україну, але ж не будь-якою ціною. Так я довільно процитувала Олександра Єфремова. 

– Пане Дмитрук, чи Ви відчуваєте цей тиск президента на вас щодо євроінтеграції? 

Микола Дмитрук: Я по питанню тиску скажу так, що тиску (з боку президента – ред.) 

немає. Є діалог. Він є. Є питання, які потрібно вирішувати в процесі нашого шляху до 

євроінтеграції. Ці питання є. Вони пов’язані в першу чергу з тим, що (про це говорив і пан 

Єфремов) є в нас дуже великі, тісні економічні зв’язки з нашим північним сусідом, з Росією. І 
тому ці питання потрібно вирішувати. І будь-якою ціною – це, мабуть, нам потрібно розуміти 

так, що будь-якою ціною – це не потрібно рвати зв’язки з Росією. Їх ніхто не рве, ці зв’язки. 

А от питання долі євроінтеграції вирішене. Воно вирішене у засадах внутрішньої і 
зовнішньої політики, які ініціював наш президент Віктор Янукович, які наша фракція цілком 

підтримує. І я є членом Комітету з питань європейської інтеграції. Борис Іванович, я думаю, 

підтвердить. Зараз усі питання в нашому комітеті вирішуються колегіально і досить швидко. 

Всі питання, пов’язані з євроінтеграцією України до ЄС. 
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– Якщо вірити офіційному сайту президента України, а не одному з державних 

російських телеканалів, то Віктор Янукович зустрічався у суботу з Володимиром Путіним. І 
експерти вважають, що Віктор Янукович намагається виграти час і зробити так, щоб і ЄС, і 
Росія допомагали грошима Україні. 

Пане Дмитрук, чи думаєте Ви, якщо Україна піде по шляху євроінтеграції, втратить 
будь-яку підтримку Росії, а якщо не піде, то буде отримувати від газових джерел російських 

великі дивіденди?   

Микола Дмитрук: Я скажу Вам так, що не потрібно шукати чорну кішку у темній 

кімнаті.  Особливо, коли її там немає. 

І візит, якщо був, нашого президента до Росії, то це, мабуть, добрий знак. Значить, Росія 
йде назустріч. І наш президент домовляється про те, щоб зм’якшити позицію Росії у стремлінні 
України до євроінтеграції. Розумієте, про що я кажу? Ці «торговельні війни» нікому не 
потрібні. Тому що від руйнування цих зв’язків постраждають дві сторони, не тільки Україна, а 
також і російські підприємства, російські люди. 

Але нас повинен насторожити, і наших президентів насторожує, той факт, що за 
останній рік товарообіг між Україною і Росією впав на 25%. І це дуже великі цифри. І ці 
питання якось потрібно вирішувати. І дуже добре, що наш президент це розуміє і знаходить 
розуміння зі сторони свого російського партнера. 

– Пане Тарасюк, сьогодні з’явилося повідомлення, що ваші колеги по опозиції, партія 
УДАР, кажуть, що, якщо Віктор Янукович зірве підписання угоди про асоціацію з ЄС, йому не 
варто розраховувати, що це поліпшить відносити з Росією. Навпаки, це ще гіршим боком 

повернеться, на думку УДАРу, для України в цілому і для її економіки. Чи поділяєте Ви цю 

думку? 

Борис Тарасюк: Так, я поділяю таку думку. І я вважаю, що для Росії вигідне перебування 
подальше України у «сірій зоні». І в такому випадку, коли Україна невизначена, коли зіпсовані 
стосунки з ЄС і з США, Росія залишається єдиним візаві України. Звичайно, що буде 
застосовувати всі важелі тиску на Україну. Тому в інтересах геополітичних України – це 
якомога швидше вирішити питання щодо підписання угоди про асоціацію і курсу на 
європейську інтеграцію. Лише це може бути запобіжником подальшого впливу Росії на Україну 

і спроби Росії повернути Україну у сферу свого домінування. 

– Зрозуміло, що президент – це хоч головна особа в Україні, згідно з тим 

законодавством, яке в нас зараз існує, але доля країни і доля президента – то це все-таки різні 
долі. 

Якщо говорити про те, якими небезпеками особисто для Віктора Януковича може 
повернутися непідписання угоди про євроінтеграцію, пане Тарасюк,  Ви бачите такі небезпеки? 

Борис Тарасюк: Звичайно, що є такі небезпеки. Цілком очевидно і це впадає в око, що 

останніми місяцями президент взяв курс, принаймні декларативно, на європейську інтеграцію і 
запевняє, що угода про асоціацію буде підписана, що всі вимоги виконуються. Те ж саме 
говорить і прем’єр-міністр України. 

У той же час, якщо угода не буде підписана, то це буде серйозний удар по іміджу 

президента Януковича, який обіцяв, що угода буде підписана, а вона не буде підписана. І цим 

буде втрачений важливий історичний шанс для України. 

Я думаю, що для президента України це буде серйозна втрата, іміджева втрата, зокрема в 
демократичних країнах, у країнах ЄС, США. Звичайно, що опосередковано президент приведе 
до ситуації, за якою Україна не отримає кредит МВФ. А це досить велика сума. Враховуючи те, 
що казна пуста, що в казначействі немає коштів на поточні витрати, я думаю, що це буде дуже 
серйозний удар не стільки по президенту, скільки по всій Україні і по громадянах України. 

– Пане Дмитрук, Ви з Херсонщини. Як виборці, які голосували за Вас, виборці Партії 
регіонів, зараз реагують на те, що президент оголосив євроінтеграційний курс, а зараз, уже 
буквально за лічені дні до саміту, ми бачимо, що цей процес якось уповільнився? Чи маєте Ви 

такий аналіз? 
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Микола Дмитрук: Ви ставите питання, пробачте, досить некоректно. Президент України 

не зараз проявив ініціативу з питання євроінтеграції України. Як я вже казав, що у 2009 році 
була заснована програма зовнішньої і внутрішньої політики, де чітко написано, що основна 
мета України – це євроінтеграція. Ініціатором цієї ініціативи був наш президент Віктор 

Янукович. 

Борис Іванович сказав, що наша помаранчева команда заснувала цей шлях, початок 

цього шляху. Але я хочу сказати, що може на словах вона і заснувала, а конкретні кроки 

зробили ми. І ці кроки, може, досить повільні, але, скажіть, таке велике питання – 

євроінтеграція… Якщо Ви читали цей документ, який є, угода між Україною і ЄС, то це велика 
книга, тобто 235 сторінок, 7 розділів і ще маса додатків. І ці всі додатки наші фахівці 
узгоджували пункт за пунктом. Та ще дуже багато питань, які потрібно узгоджувати. Це 
технічні питання. Вони дуже великі і дуже важливі для нашої країни і для економіки, для 
кожного з нас. Тому що це наші робочі місця і можливість доступу до тих європейських 

технологій, про які ми кажемо. 

Але ж є ще і питання ті, що… Наприклад, Польща, коли прийшла до євроінтеграції, то 

ЄС який підхід до Польщі мав? 75 мільярдів доларів вони списали боргів, і 75 мільярдів вони 

туди влили, в економіку цієї країни. А ми кажемо, щоб нам привести наші технічні стандарти 

до європейських стандартів, потрібно 160 мільярдів доларів. Цих грошей немає, а шлях для 
адаптації – 10 років. Тому, розумієте, шлях до підписання дуже великий. 

І тому мене дивує також і друга Ваша думка, що це ми уповільнюємо цей курс до 

інтеграції буквально у ці дні. Але давайте згадаємо, коли пані Кужель і пан Яценюк казали: ми 

ні за що не підпишемо законопроект про лікування людей, які перебувають у неволі, який 

запропонувала пані Лабунська. Все ж таки було? Було. Ми дамо свій законопроект, але тільки 

за нього проголосуємо. Але зараз вони вже готові проголосувати. Тому, хто гальмував, що 

заважало ще два тижні тому створити робочу групу? 

– Пане Дмитрук, а ви готові? Це означає, що фракція Партії регіонів готова 
проголосувати за цей законопроект? Я правильно розумію цю Вашу думку? 

Микола Дмитрук:  Ми готові проголосувати за той законопроект, який напрацює зараз 
робоча група, яка створена. І сьогодні о третій годині, наскільки я знаю, повинне бути засідання 

комітету, де це питання повинні розглядати, ініціативи робочої групи, до якої входять і наші 
колеги з нашої фракції, і колеги з опозиційних партій. 

– Пане Тарасюк, пан Дмитрук каже, що, якщо все нормально складеться, проголосують 

такий важливий законопроект про лікування ув’язнених за кордоном, тим самим буде вирішене 
питання і щодо Юлії Тимошенко. Що опозиція, такі самі наміри має? 

Борис Тарасюк: Як соратник Юлії Тимошенко, я однозначно можу сказати, що я поділив 

би однозначно такий оптимістичний прогноз Миколи Ілліча. Але питання, на мою думку, 

значно складніше. Сьогодні якраз у цей час, о 12-й годині, мала почати роботу  група по 

напрацюванню одного-єдиного законопроекту. 

І, судячи з коментаря, який я сьогодні прочитав в інтернеті від Володимира Олійника, 
очевидно і малоймовірно, що Партія регіонів піде на ухвалення будь-якого законопроекту, який 

би вирішив долю Юлії Тимошенко. 

Тому я радий був би сприйняти позицію Миколи Ілліча, як більш оптимістичну. Але в 

той же час я розумію, що Олійник, який безпосередньо займатиметься у робочій групі 
виробленням законопроектів цих, налаштований украй негативно. Тому, очевидно, немає 
підстав поділити цей оптимізм. 

І відносно європейської інтеграції. Тут наші опоненти політичні говорять про те, що 

мало не з їх появою з’явилася європейська інтеграція, а що «папєрєднікі» нічого не зробили. 

Так от, я хочу нагадати, що питання і курс України на європейську інтеграцію були закріплені 
рішенням Верховної Ради в основних напрямах зовнішньої політики в липні (слухайте, Миколо 

Іллічу!) 1993 року. 
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– Пан Дмитрук казав, що Партія регіонів і президент багато доклали зусиль, щоб над 

самим документом попрацювати і опрацювати усі статті. Я прошу говорити про теперішнє і про 

майбутнє. 

Борис Тарасюк: А чому я не можу говорити про минуле, якщо воно пов’язане з 
висловлюванням? 

– Ви вже сказали. З 1993 року. 

Борис Тарасюк: Було сказано, що тільки з Партії регіонів почалася європейська 
інтеграція. Я кажу, що це неправда, це не відповідає дійсності. Європейська інтеграція почалася 
на початку відновленої державної незалежності України. Саме тоді такий курс визначений. 

– Якщо говорити про економічні небезпеки для України, якщо угода з ЄС не буде 
підписана, то Ви можете їх назвати? 

Борис Тарасюк: Я вже назвав їх. Це фактично неотримання кредиту МВФ, який є 
критично важливим для економіки України. 

Якщо говорити загалом про економічну ситуацію в Україні, то вона, звичайно, потребує 
серйозних фінансових вливань. А де ці вливання знайти? Або в ЄС, або в МВФ, точніше, або 

шукати їх десь в інших країнах, які… 

– А якщо говорити про бізнес, пане Тарасюк? 

Борис Тарасюк: І якщо говорити про економіку, то я хочу Вам сказати, що ЄС – це 
передові технології, до яких прагне долучитися Україна, і до яких прагне, до речі, Росія 
долучитися. Це й інвестиції. Не забуваймо, що більше трьох чвертей інвестицій в економіку 

України йдуть з країн ЄС. Отже, це серйозні інвестиції в економіку України. Це робочі місця. 
Це перспектива для українського ринку через підвищення конкурентоздатності українських 

виробників. 

Ми можемо говорити про те, що рівень життя в ЄС сьогодні значно вищий, ніж в 

ефемерному Митному союзі. Тому я і роблю висновок з багатьох факторів, на які у нас не 
вистачить часу, що економічно Україна виграє від підписання угоди про асоціацію з ЄС. 

До речі, нагадаю Вам, що угода про ЗВТ з Росією була підписана у 1993 році. Вона так і 
не запрацювала. Угода в рамках СНД була ухвалена в 1994 році. Вона так і не запрацювала. У 

минулому році був укладений договір про ЗВТ у рамках СНД. Але цей договір також не 
працює, тому що більшість там позицій російської найбільш конкурентоздатної продукції, яка 
потребується економікою країни, вилучена з цих понять ЗВТ. 

Тому для мене очевидний і політичний, і геополітичний, і демократичний, і економічний 

вимір інтеграції до ЄС. 

– Втрати з цим пов’язані і очевидні так само для тих, хто поділяє Ваші погляди. 

Пане Дмитрук, не секрет, що великий український бізнес, у тому числі і багато таких 

великих бізнесменів, які входять до Партії регіонів або симпатизують їй, мають спільний бізнес 
і тримають свої капітали у європейських банках. 

Чи не боїться Партія регіонів, що, якщо таки буде зірване підписання угоди на 
Вільнюському саміті, можливо, виникнуть проблеми для бізнесу, пов’язаного з Партією 

регіонів?   

Микола Дмитрук: Я не знаю, хто і які гроші особисто тримає у яких банках і де. Я 

думаю, що це і непотрібно знати… мені. 

Ми розмовляємо про ситуацію і про ризики не для окремих людей, навіть, мабуть, 
багатих, а ми кажемо про ризики для країни, для людей, які живуть в Україні. Ми – народні 
депутати, нас обирав народ, який хоче, щоб ми зробили так, щоб їм і Україні жилося краще. Це 
по-перше. 

По-друге. Ми кажемо про вибіркове правосуддя. Скажіть, будь ласка (Ви ставите 
запитання, а я Вам ставлю запитання), Вам не здається, що принципи вибіркового правосуддя 

стосуються питання Тимошенко? Ми настільки персоніфікували це питання, що ми цей 

законопроект хочемо прийняти не для людей, яким насправді потрібне лікування за кордоном, і 
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для цього потрібно створити умови і законодавчу базу, а ми створюємо цей закон для окремої 
людини. Це не вибіркове правосуддя? Я думаю, що питання і відповідь очевидні. Це вибіркове 
правосуддя. 

І третє. Це нехай доля Тимошенко. Так, вона велика людина. Але доля країни – це, 
мабуть, важливіше, ніж доля однієї, навіть дуже великої людини. Тому на терези не потрібно 

опозиції ставити рівнозначність. І тому потрібно вирішити, куди ми хочемо йти? Ми хочемо 

йти у Європу, до європейських цінностей, де інтереси людей на першому місці, а чи ми хочемо 

піти у Європу, де інтереси окремої людини на першому місці? А виходить, що так. 

По-четверте, я не хочу обговорювати, що буде потім. Давайте вирішувати сьогодні так, 

щоб потім, за яке Ви кажете, не було. 

– Пане Тарасюк, до Вас був закид. 

Борис Тарасюк: Власне, до мене закиду не було. 

– До опозиції. 

Борис Тарасюк: Закид був на адресу української опозиції, що, мовляв, опозиція ставить 
долю України у залежність від долі однієї людини і про те, що (я таке почув) вибіркового 

правосуддя і немає в Україні. 

Так-от, я хочу сказати, що термін «вибіркове правосуддя» придумала не українська 
опозиція. Термін «вибіркове правосуддя» звучить у декількох документах ЄС. Тобто ЄС 

вважає, що в Україні немає верховенства права, що в Україні діє вибіркове правосуддя, є 
політичні в’язні. І мова йде не лише про Юлію Тимошенко. 

Куди ми хочемо? Ми хочемо до товариства демократичних, заможних держав, до 

європейської інтеграції. Але це залежить не від опозиції, від Юлії Тимошенко, а залежить від 

нинішньої влади. 

– Яка Ваша думка, якщо угода не буде підписана на Вільнюському саміті, Україна 
втратить шанс євроінтеграції? 

Борис Тарасюк: Шанс євроінтеграції Україна ніколи не втратить. І я вважаю, що не буде 
великою трагедією, якщо угода не буде підписана. Вона буде підписана за нової демократичної 
влади – у 2015 році. 


